

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

လွတ်မြောက်အောင်အားထုတ်

စိတ်ဟူသည် အဝေးသို့သွား၍ ကြံစည်တတ်သောကြောင့် ထိုစိတ်ကို အဝေးသို့မသွားအောင် ချုပ်တည်းထားအပ်၏။ ချုပ်တည်းနိုင်သူအား မာရ်၏အနှောင်အဖွဲ့မှ လွတ်မြောက်စေ၏။ ထို့ကြောင့် အဝေးသို့တိုင် ပြေးလွှားတတ်သော စိတ်ကိုထိန်း၍ ရာဂ၊ ဒေါသ စသည်တို့မှ လွတ်မြောက်အောင် အားထုတ်ရာ၏။

စိတ္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၃၇)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၂၄ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၉၃)

အရှေ့တောင်အာရှနှင့်ကမ္ဘာတွင် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ တည်ငြိမ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ထိန်းသိမ်းရေး၌ နျူကလီးယားစွမ်းအင် ငြိမ်းချမ်းစွာအသုံးပြုရေးဆွေးနွေး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အရှေ့တောင်အာရှ နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းမဲ့ရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးတက်ရောက်စဉ်

ဝီယင်ကျွန်း ဇူလိုင် ၂၃

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့တွင် အရှေ့တောင်အာရှ နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းမဲ့ရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံအစိုးရချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံပွဲတို့သို့ တက်ရောက်သည်။

အရှေ့တောင်အာရှ နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းမဲ့ရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးကို ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝီယင်ကျွန်းမြို့ရှိ အမျိုးသားကွန်ဂရက်ရင်းပဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးတွင် SEANWFZ Treaty (အရှေ့တောင်အာရှ နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းမဲ့ရေးဆိုင်ရာစာချုပ်) (၂၀၁၃-၂၀၁၇)ကို အကောင်အထည်ဖော်မည့် Plan of Action (POA)ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ တိုးတက်မှုများအား

ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းနှင့် လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးနှင့် လူ့အစုလိုက် အပြုလိုက် သေစေနိုင်သည့် လက်နက်များ မပြန့်ပွားရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာသဘောတူချက်စာချုပ်များကို အတည်ပြုလက်မှတ်ထိုးရေးအပါအဝင် အဆိုပါ POA ကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ရေး၏ အရေးပါမှု၊ နိုင်ငံတကာ အလှူငွေစွမ်းအင်အေဂျင်စီ (IAEA)နှင့် ဒေသအတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရှိ အခြားသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေး၊ အထူးသဖြင့် လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးနှင့် မပြန့်ပွားရေးဆိုင်ရာများတွင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး၊ အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ကမ္ဘာတွင် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ တည်ငြိမ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ထိန်းသိမ်းရေး၌ နျူကလီးယားစွမ်းအင်အား ငြိမ်းချမ်းစွာအသုံးပြုရေးတို့ကို အလေးထားဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

တရုတ်၌ မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၆ သန်း နေအိမ်စွန့်ခွာ
စာမျက်နှာ - ၁၀

ကုလအကြီးအကဲရာထူးနေရာ အသစ်အတွက် လုံခြုံရေးကောင်စီ ပထမအကြိမ် လျှို့ဝှက်စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့
စာမျက်နှာ - ၁၁



ရွှေပြည်နန်း
မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အကောင်းဆုံးထဲကတစ်ခု



မြို့နယ် အသားကို မညှိအောင် ဘာနှင့်ထိန်း။

မိုးအခါ မျိုးမြန်မာ ဓမ္မဒီ လန်းအောင် 'ရွှေပြည်နန်း' လိမ်း။

ဟစ်ပီ၊ ကင်ချို၊ တော့ပုကီနှင့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှုန်းစံ တန်ဖိုးများ

၁၉၆၀ ပြည့်လွန်နှစ်များအတွင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းမှ လူငယ်အချို့၏ လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုက ကမ္ဘာအရပ်ရပ်ရှိ နိုင်ငံများဆီသို့ ပျံ့နှံ့သွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့၏ လှုပ်ရှားမှုကို “ဟစ်ပီ” ဟု အမည်ပေးထားပြီး ရှိရင်းစွဲယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ နှုန်းစံများကို ပြက်ရယ်ပြုကာ သရုပ်ဖော်ယဉ်ကျေးမှုကို ထူထောင်ကြသည်။ စိတ်တူကိုယ်တူ ၎င်းတို့အချင်းချင်း စုစည်းကာ ဟစ်ပီ လူမှုအသိုက်အဝန်းများကို ထူထောင်ကြသည်။ ဟစ်ပီတေးဂီတကို နားထောင်ကြပြီး လိင်မှုဆိုင်ရာ တော်လှန်ရေးကို ဆင်နွှဲကြသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးမျိုးစုံကိုလည်း သုံးစွဲကြသည်။

ဟစ်ပီတို့၏ အတွေးအခေါ်များထဲမှာ အရှေ့တိုင်းမှ ဒဿနများလည်း ရောထွေးနေသည်။ သူတို့သည် သက်သတ်လွတ်စားလေ့ရှိသူများ၊ နျူကလီးယားလက်နက်ဆန့်ကျင်သူများ၊ ထိုခေတ်က ဝိယက်နမ်စစ်ပွဲကို ဆန့်ကျင်သူများလည်း ဖြစ်ကြသည်။ သူတို့၏ဖက်ရှင်မှာ ဆံပင်၊ မုတ်ဆိတ်ရှည်များ၊ လည်ပင်းတွင်ဆွဲထားသော ပုတီးကုံးများ၊ အကျီဘောင်းဘီဖားလျားတို့က ဟိန္ဒူဆာဒွါကြီးများထံမှ ကူးယူထားသော ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများဖြစ်ကြသည်။

ထိုခေတ်ဟစ်ပီယဉ်ကျေးမှုက မြန်မာနိုင်ငံသို့သွားသော ဝှံ့ဖြိုးဆဲ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံဆီသို့လည်း ကူးစက်ခဲ့သည်။ ထိုခေတ် မြန်မာလူငယ်အချို့အတွင်း ကျောလယ်ခန့်ထိရှည်လျားသော ဆံပင်ကိုထား၍ ဆံရှည်ကိုယ်တော်ဟူသော ဘွဲ့ကိုခံကာ ဆေးခြောက်နှင့် ဘိန်း၊ ကုတ်ကင်း စသော မူးယစ်ဆေးဝါးများကိုသုံးကြပြီး ဝစ်တတဒေါင်ဒေါင်တီးကာ ညဉ့်နက်နက်တွင် ရပ်ကွက်ကိုအိပ်ရေးပျက်စေခဲ့ဖူးသည်။ ၁၉၆၀ ပြည့်လွန်နှစ်များတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရုပ်မြင်သံကြားမရောက်သေး။ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာမှာလည်း တယ်လီဖုန်း(ကြိုးဖြင့်)၊ ကြေးနန်းတိုသွားရုံပြီး လူတိုင်းမသုံးနိုင်သေး။ ရီကော်ဒါကိုသို့သော် ဖျော်ဖြေရေးကိရိယာမျိုးမှာလည်း ငွေကြေးချမ်းသာသူများသာ သုံးစွဲနိုင်သည် ဗီမံခံပစ္စည်းအဖြစ်သာ ရှိခဲ့ရာ ဟစ်ပီယဉ်ကျေးမှုမှာ ပိုက်ဆံရှိလူချမ်းသာအသိုက်အဝိုင်းနှင့် ယင်းမှ တစ်ဆင့် ကူးစက်ခဲ့သူ လူငယ်အချို့တွင်သာ ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၁၉၈၀ ပြည့်လွန်နှစ်များတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရုပ်မြင်သံကြားစက်များနှင့် ဗီဒီယိုပြစက်များ ဝင်ရောက်လာပြီး နိုင်ငံတကာမှယဉ်ကျေးမှုများကို ပို၍မြင်တွေ့ခွင့်ရလာခဲ့သည်။ အနောက်တိုင်းနှင့် အရှေ့တိုင်းတို့မှ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲများသည် ညစာစားပြီးချိန် မြန်မာပရိသတ်တို့ စွဲစွဲလမ်းလမ်းကြည့်ရှုခံစားကြသည့် ဖျော်ဖြေရေးများဖြစ်လာသည်။ သည်အထဲမှာ ကိုရီးယားဇာတ်လမ်းတွဲများကို အစွဲဆုံးဖြစ်ကာ ကိုရီးယားလှိုင်း၏ ရိုက်ခတ်မှုကို အခံစားရဆုံးဖြစ်ခဲ့သည်။ ပဲခေါက်ဆွဲ၊ ကင်ချို၊ တော့ပုကီ စသော ကိုရီးယားရိုးရာအစားအစာမျိုးကိုပင် မြန်မာတို့ စားသောက်လာကြသည်။ အဆိုးဆုံးက ဇာတ်လမ်းတွဲများထဲတွင် ပါတတ်သည့် လူမှုရေးအပြုအမူများပါ မြန်မာလူမှုအသိုက်အဝိုင်း၌ ရောင်ပြန်ဟပ်နေပြီလားဟု ယူဆစရာများ ရှိလာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင်မူ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုဘိုင်းဖုန်းသုံးစွဲမှု၊ အင်တာနက်နှင့် လူမှုကွန်ရက်အသုံးပြုမှုများ သန်းနှင့်ချီ၍ တိုးပွားလာနေပြီး ယင်းတို့ထဲတွင် လူငယ်လူရွယ်အများစု ပါဝင်လျက်ရှိသည်။ လူထုဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ တိုးတက်လာမှုက ကောင်းကျိုးနှင့်အတူ ခြိမ်းခြောက်မှုအန္တရာယ်များလည်း ပါလာခဲ့ရာ မြန်မာလူမှုအသိုက်အဝိုင်းမှ လူငယ်လူရွယ်များ၊ မိန်းကလေးများအတွင်း ယဉ်ကျေးမှု၊ အကျင့်စာရိတ္တ၊ ကိုယ်ကျင့်တရား စသည်တို့မပျက်စီးစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် လိုအပ်လာပြီဖြစ်သည့်အလျောက် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်၊ အထူးသဖြင့် ကျောင်းများတွင် ကွင်းဆင်းအသိပညာပေးမှုများ ဆောင်ရွက်နေရပြီဖြစ်သည်။

လူငယ်တို့၏သဘာဝမှာ အသစ်အဆန်းကိုရှာဖွေကာ လက်ခံကျင့်သုံးတတ်သည်။ သူ့ထက်ငါ့ဦးအောင် ထူးချင်တတ်ကြသည့်အလျောက် ထိုယဉ်ကျေးမှုအသစ်တို့ကို ခံယူကူးစက်တတ်ကြသည်။ တိုင်းတစ်ပါးမှ မလိုလားအပ်သော ယဉ်ကျေးမှုနှုန်းစံများကို လူငယ်တို့အတွင်း ပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရန် တားဆီးဖို့လိုအပ်သကဲ့သို့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုတန်ဖိုးများကို လူငယ်များပိုမိုနားလည် သိမြင်လာရေး၊ မြန်မာတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု နှုန်းစံများကို ခေတ်နှင့်အညီ မြှင့်တင်ရေးတို့ကိုလည်း ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



ထင်သန်သောပြုပြင်စရာ

ဆွေးမြည်နေသည့် တယ်လီဖုန်းကြိုး သံတိုင်ကြောင့် လမ်းပေါ်ကျမည်ကို ခရီးသွားများစိုးရိမ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် ပိုလ်ရန်ပြေရပ်ကွက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးရှေ့ တယ်လီဖုန်းကြိုး သံတိုင်သည် လမ်းမဘက်သို့ ယိမ်းယိုင်နေပြီး ထိန်းကြိုးနှစ်ချောင်းမှာလည်း လျော့ရိမ့်ဖြစ်လျက်ရှိသည့်အပြင် သံချေးများစား၍ အပေါ်ပိုင်းပါးလွှာနေသဖြင့် ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လမ်းမပေါ်ကျမည်ကို စိုးရိမ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဒီသံတိုင်က အရင်ကတယ်လီဖုန်းကြိုးအတွက်သွယ်တန်းထားတာပါ။ အခုတော့မှမသုံးတော့ဘူး။ လေတိုက်ရင် ယိမ်းနေတော့ ခရီးသွားတွေအတွက် အန္တရာယ်ရှိတယ်” ဟု အနီးရှိ ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီသမားတစ်ဦးကပြောသည်။

အဆိုပါအန္တရာယ်ရှိသံတိုင်သည် အမြင့် ၄၀ နီးပါးရှိကာ ဒလ-တွံတေးကားလမ်းဘေးတွင်ရှိပြီး စာသင်ကျောင်းနှင့်လည်းနီးသဖြင့် ခရီးသွားများနှင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အချိန်မရွေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မောင်ယဉ်ဦး(ဒလ)



မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရမ်းပြ ဇူလိုင် ၂၃ ကျောက်ဖြူခရိုင် ရမ်းပြမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကျေးရွာများဖြစ်သော အဝတောင်၊ တိန်ပြင်၊ သင်းပေါင်းချောင်း၊ သပြေကျွန်း၊ သလူပြန်၊ မှော်ရုံနှင့် င/... ညိုကြိုင်းကျေးရွာများသို့ ကျေးလက်မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဦးအောင်ထွန်းနှင့်ဝန်ထမ်းများ ဇူလိုင်လတတိယပတ်ကသွားရောက်ပြီး ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများနှင့်တွေ့ဆုံကာ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရွာသူရွာသားများ၏မေးမြန်းချက်များကို မြန်မာ့ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ မစနစ်ဖြင့်ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆပ်ကော်မတီများကို အဆင့်ဆင့်ရွေးချယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၁၅၅)

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေး

စစ်ကွင်း ဇူလိုင် ၂၃ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအနောက်ပိုင်း သာယာဝတီခရိုင် စစ်ကွင်းမြို့ လျှပ်စစ်မှူးရုံး၏ အုပ်ချုပ်မှုနယ်မြေတွင် မိုးရာသီကာလအတွင်း ပြည်သူများလျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရေးအတွက် စာနိစုအုပ်စု တာကလေးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှူးဦးဝင်းဗိုလ်ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မီးလင်းရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရွာသူရွာသား စုစုပေါင်း ၁၀၀ ခန့်တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများအား ပြည်သူများလျှပ်စစ်အသုံးပြုလျှင် သတိပြုဖွယ်ရာအချက်များပါဝင်သော အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များအား ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၀၅၅)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၂၃-၇-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာဓိ)		နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၁၈၁.၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၃၀၀.၄
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၈၆၉.၆၆
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်		ထိုင်း	တစ်ဘတ် ၃၃.၆၉၅
ဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၆၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၁၇.၅၇
အောက်တိုန်း ၉၂	၅၄၀ / ၅၇၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၁၇၆.၈၆
အောက်တိုန်း ၉၅	၆၅၀ / ၇၆၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၂၉၂.၄၀
ပရီဗီယံဒီဇယ်	၅၈၀ / ၅၉၀ ကျပ်		

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ ဇီမံ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၁၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့ရုံး ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၆။

ရှေ့မှ

ထိုပြင် SEANWFZ Treaty အတည်ပြု လက်မှတ်ထိုးရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပြဿနာအားလုံးကို ဖြေရှင်းရန် SEANWFZ Treaty နှင့် နှိုင်းယှဉ်လက်မှတ် ပိုင်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ လက်ရှိကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများနှင့်အညီ ဆွေးနွေး မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် SEANWFZ EXCOM (အရှေ့တောင်အာရှ နှိုင်းယှဉ်လက်မှတ် ကင်းမဲ့စနစ်ဆိုင်ရာ စာချုပ်၏ အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ) နှင့် ၎င်း၏အထူးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အား တာဝန် ပေးအပ်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ နှင့် အာဆီယံအစိုးရချင်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံပွဲ သို့ တက်ရောက်သည်။

ယင်းအစည်းအဝေးတွင် တက် ရောက်လာသည့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများက မသန်မစွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် လူ့ကုန်ကူးမှုများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ အာဆီယံအဖွဲ့အစည်း များနှင့် ကဏ္ဍစုံအသင်းအဖွဲ့များ၊



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံအစိုးရချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်စဉ်

ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ (CSO)အပါအဝင် အခြားသော ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများ အကြား အပြန်အလှန် သွားရောက် လည်ပတ်မှုနှင့် အာဆီယံလူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း (AHRD)အား အကောင်အထည်ဖော်မှု အပါအဝင် ယမန်နှစ်က လူ့အခွင့်အရေးနှင့် စပ်လျဉ်း သည့် အာဆီယံအစိုးရချင်းဆိုင်ရာ

ကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များအား အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တိုးတက်အောင်မြင်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အဆိုပါကော်မရှင်၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သော မစ္စတာ ဖူခေါင်ဆီဆူလတ်သ် တင်သွင်း သည့် အစီရင်ခံစာအပေါ် မှတ်ချက်ပြု ခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်လာသည့် ဝန်ကြီးများ က ယမန်နှစ်က AICHR (လူ့အခွင့် အရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အာဆီယံ အစိုးရချင်းဆိုင်ရာကော်မရှင်)၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များမှာ အာဆီယံဒေသ အတွင်း လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှု မြှင့်တင်ခြင်းအပါအဝင် လူ့အခွင့်အရေးများ ကာကွယ်ခြင်းတင် ခြင်းမှသည် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်အား အထောက်အကူပြုခဲ့သဖြင့် တိုးတက်မှု

များစွာရှိကြောင်း ချီးကျူးထောပနာ ပြုခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် AICHR ၏ လက်ရှိ လုပ်ငန်းများနှင့်အညီ AICHR ၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ကြိုးပမ်း မှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားရန် ဝန်ကြီးများက အားပေးလှုံ့ဆော်ခဲ့ကြ သည်။

ညပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အစည်း အဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ နှင့်အတူ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Saleumxay Kommasith က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဘရူနိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများတွေ့ဆုံ

ဗီယက်ကျန်း၊ ဇူလိုင် ၂၃

လာအိုနိုင်ငံ၌ ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး ဝန်ကြီးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Dato Seri Setia Lim Jock Seng တို့သည် ယနေ့ ဒေသ စံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ဗီယက်ကျန်းမြို့ အမျိုးသားကွန်ပင်ရှင်းဗဟိုဌာန၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။

အလားတူ ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Pham Binh Minh တို့သည် Lao Plaza Hotel ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Pham Binh Minh တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး ဝန်ကြီးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Dato Seri Setia Lim Jock Seng တို့ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်

မန္တလေး၊ ဇူလိုင် ၂၃
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍတွင် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ လမှစတင်၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ် နှင့်ခရီးသွားလာရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။
“ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးကိုစွဲစွဲတို့တို့ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်က မန္တလေးမှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဟိုတယ်နှင့်

ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှာ လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်ဟာလည်း အဓိကကျနေတယ်။ ဒါကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ ရှိတဲ့ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုတွေ၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်မယ့် အခြေအနေတွေကို ဆွေးနွေး ခဲ့ပါတယ်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုက နှစ်နှစ်တာကာလ သတ်မှတ်ထားပါ တယ်”ဟု တိုင်းဒေသကြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစန်းယု က ပြောသည်။
မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကနဦးအဖြစ် ပုဂံနှင့် မန္တလေးဒေသ တို့၌ နှစ်နှစ်တာကာလအဖြစ် စတင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်၍ အဖွဲ့ အစည်းအသီးသီးမှ လူငယ်များအား ဟိုတယ်/ခရီးက သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့် ကိုက်ညီသူ များကို လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများတွင် ထည့် သွင်းသွားမည်ဖြစ်သည်။
ယခုလတ်တလောတွင် မန္တလေးမြို့ ပေါ်ရှိ ဖောင်တော်ဦးကျောင်းမှ တာဝန် ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပရဟိတအသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ အား တွေ့ဆုံ၍ အဓိကထားဆောင်ရွက်

နေသော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေ အနေများကို တွေ့ဆုံရင်းလင်းမှုများ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။
ထိုသို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း အားဖြင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ကဏ္ဍနှင့် အလုပ်သမားဈေးကွက် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ကာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များ ပိုမိုရရှိလာနိုင်ပြီး စီးပွားရေးစွန့်ဦး တီထွင်သူများ ပေါ်ပေါက်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ရဲသွင်

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel

၂၄-၇-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့)

၆:၀၀ - တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	၁၈:၃၅ - ဆိုကြမယ်၊ ပျော်ကြမယ်
၆:၃၀ - အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘေဒန္တဝိညာဏာယောကြား တော်မူအပ်သော “အနတ္တ လက္ခဏသုတ် တရားတော်”	၂၀:၀၀ - ပြည်တွင်းသတင်း
၈:၃၅ - ၂၀၁၆ ခုနှစ် မွန်တိုင်းအန္တရာယ် ဓာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခန်း	၂၀:၃၅ - ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ချက်များ
၉:၃၅ - ပြည်သူ့တိုရဲ့ စကားသံများ	- နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ အချစ်တိုလား (အပိုင်း- ၂၁)
၁၂:၅၀ - မြို့ မည်းရုပ်ရှင် နွေး ဇော်လင်း၊ လင်းထင်၊ ချိုပြုံး (ဒါရိုက်တာ - အောင်မြင်မြတ်)	- ရာမာယဏဇာတ်တော်ကြီး (ရန်ကုန်တိုင်း-၁) (ပထမပိုင်း)
ညပိုင်း ၁၅:၁၅ - Ooredoo MNL -1 2016	မှတ်ချက်။ ။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်း သတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်း များ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။



စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုယ်တိုင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (နေပြည်တော်) အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကြည့်ရှုခဲ့ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒေါက်တာကေသီထွေးက အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်(နေပြည်တော်) တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်များအား တင်ပြခဲ့သည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်သည် နိုင်ငံတော်အဆင့်စာကြည့်တိုက်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ နိုင်ငံအတွင်း စာကြည့်တိုက်ပညာပြန့်ပွားရေးကို နိုင်ငံ၏ပဟိဋ္ဌာနအဖြစ်ဆောင်ရွက်ရန်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ကွင်းဆင်း၍ စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် အဆောင်ရွက်ရန်၊ အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ကို e-library အဖြစ်မှ Digital Library အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် ယခုထက်ပိုမိုချိတ်ဆက်၍ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပိုမိုကျယ်ပြန့် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားကာ စာကြည့်တိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ဝဲဝဲ) (သတင်းစဉ်)

မိုင်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးရေးနှင့် ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာအရည်အသွေးမြှင့်အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဒေသမသန်စွမ်းသက်ငယ်များ ပြုစုစောင့်ရှောက်ရေးရိပ်မြုံမှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးထာအုပ်က “ဒီအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှာ မသန်စွမ်းသူတွေရဲ့ အခွင့်အရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြောမှာဖြစ်ပါတယ်။ မသန်စွမ်းသူတွေအဖြစ်ကို ဘယ်အကြောင်းကြောင့်ဖြစ်ခဲ့လဲ၊ ဘာဆုံးသွားတာ၊ မျှော်လင့်ချက်မဲ့သွားတာ မဟုတ်ဘဲ သူတို့အတွက် အခွင့်အရေးအပြည့်အဝရရှိနေတယ်။ လူသားဖြစ်ခြင်း တန်ဖိုးဆိုတာရှိနေတယ်။ သိက္ခာနဲ့အခွင့်အရေးဆိုတာ အမြဲတမ်းအပြည့်အဝ ရှိနေတယ်။ နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း မှန်ကန်တဲ့အရည်အချင်း ရှိရှိ ကြိုးစားနေတဲ့ နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်ရမယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းတွေ ပြောကြားသွားမှာပါ” ဟု ပြောသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၂ခုနှစ်မှ စတင်ကာ မိုင်းနှင့် ပတ်သက်သော အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများ စတင်ခဲ့ကြောင်း၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ကြသည့် UNFCEF, INGO နှင့် NGO တို့ဖြင့် မိုင်းအန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်သော အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အဆိုပါဌာနမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

ရုရှားပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသား အဖွဲ့ချုပ်(PNO) မှ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်လာသူ ခွန်ထိုင်းက “ကျွန်တော်တို့ဒေသမှာ မိုင်းအန္တရာယ်က လုံးဝ ကင်းစင်တဲ့ အနေအထားတော့ မရှိသေးဘူး။ အဖွဲ့အစည်း

ခြိမ်းခြမ်မြန်မာကူညီထောက်ပံ့ရေးဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဇင်က “မိုင်းလှုပ်ရှားမှုဆောင်ရွက်နေတဲ့ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းတွေက တာဝန်ရှိသူတွေကို ဖိတ်ကြားခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ပ နိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ ယူဂန္ဒာ၊ ဗီယက်နမ်နဲ့ တရုတ် (တိုင်ပေ) တို့က ပညာရှင်ရပ်ဦး လာရောက်ဆွေးနွေးပို့ချပါမယ်။ ပြည်တွင်းက ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်တွေလည်း ပို့ချသွားမှာပါ။ တက်ရောက်သူတွေအနေနဲ့ မိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပိုမိုသိရှိလာပြီး အရည်အသွေး တိုးတက်လာလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့အစည်းအနေနဲ့က ဒီကမိုင်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လက်ရှိအနေအထားနဲ့အခြေအနေတွေကိုတာဝန်ယူဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

တရုတ်(တိုင်ပေ)အခြေစိုက် Eden Social Welfare Foundation မှ Senior Specialist ဖြစ်သူ Mr. Kuo Jeng, Yang က “မြန်မာပြည်ကို ပထမအကြိမ် လာရောက် ပို့ချတာဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းဒဏ်ခံစားရတဲ့ပြည်သူတွေကို ဘယ်လို ကူညီထောက်ပံ့ပေးမလဲဆိုတာကို ပို့ချမှာပါ။ မိုင်းဒဏ်ကြောင့် ကိုယ်အင်္ဂါချို့ယွင်းနေတဲ့ ကလေးတွေကို ဒီနှစ်ကနေစပြီး ထောက်ပံ့ပေးသွားဖို့အစီအစဉ်ကိုလည်း ပြောကြားသွားဖို့ရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။



ငဝန်နှင့် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်ငါးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ခန္တီးမြို့တွင် နှစ်ပေခန့်၊ ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့်၊ ဖောင်းပြင်မြို့နှင့်မော်လိုက်မြို့တို့တွင် နှစ်ပေခန့်၊ ကလေးဂါးမြို့တွင် တစ်လက်မခန့်၊ မင်းကင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့်နှင့် ကနီမြို့တွင် တစ်ပေခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေများသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ခန္တီးမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့်၊ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့နှင့် ဖောင်းပြင်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့်၊ မော်လိုက်မြို့၊ ကလေးဂါးမြို့၊ မင်းကင်းမြို့နှင့်ကနီမြို့တို့တွင် ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်နှင့် ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့် ဗေဒဗဟိုဌာနကြားမှဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မိသားစု ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားရေးမိသားစု၏(၆) ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဇူလိုင် ၂၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ပဟန်းမြို့နယ် ကြားတောရလမ်းရှိ တရားရေးဌာနဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းဆွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးတို့က သံဃာတော်များအား ဝါဆိုသင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုလတ်

အနေနဲ့ ခြေတုတ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေ နိုင်ငံတကာ ပံ့ပိုးမှုတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ခြေတုတ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းတယ်။ နဂိုမူလအတိုင်းဖြစ်ရင်တောင် သူတို့အတွက် အဆင်ပြေစေဖို့ပါ။ ဒီမှာသိရှိထားတဲ့အချက်တွေကိုလည်း သိရှိထားတာတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ပြီး ကိုယ့်ဒေသမှာ ပြန်ပြီးပို့ချသွားမှာပါ” ဟု ပြောသည်။ ရုရှားပြည်နယ် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် တအာင်း (ပလောင်) လူငယ်အဖွဲ့အစည်း (TSYU) မှ မိုင်းသန်းအောင်ကလည်း “တောင်ပေါ်သားတွေအနေနဲ့ အသိပညာနည်းပါးတယ်။ နောက်ပြီးတစ်နေရာက တစ်နေရာသွားလာတဲ့အခါ လမ်းတွေကလည်း ချောင်းတွေ၊ ချောက်တွေ၊ တောင်တွေနဲ့ မို့လို့ ပိုအန္တရာယ်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့အစည်းအနေနဲ့ သိရှိသမျှကို ပြန်လည်ဖြန့်ဝေသွားပါမယ်။ ကျေးလက်မြို့နယ် အသီးသီးက ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားဖို့ရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း

အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်

မိုးညို ဇူလိုင် ၂၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ် လဖျော်ပင်ကျေးရွာ မူလတန်းလွန်ကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပွဲကို ဇူလိုင်လ တတိယပတ်က အဆိုပါကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ကျောင်းဆောင်သစ်ကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာဝင်းမြင့်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့က ဖြန့်ဖြူးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များအား ဆွေးနွေးကာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအုန်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်က ကျောင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

သန်လျင်တပ်နယ် မိသားစု ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

သန်လျင်တပ်နယ် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ အိမ်ထောင်စုဝင် မိသားစုများ စုစုပေါင်း ၅၀၀ ခန့်သည် ဇူလိုင် ၂၃ ရက် နံနက်က သန်လျင်မြို့၊ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ခေါက်စေတီတော် ပရိဝုဏ်အတွင်း စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်၍ လုပ်အားဒါနပေးလှူခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါလုပ်အားဒါနပေးလှူပွဲသို့ သန်လျင်တပ်နယ်မှူးပိုင်လှမျိုးချုပ် အောင်ဇော်လှိုင်နှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့မှူးများ၊ ဓေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်မိုးကြည်(ငြိမ်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းဝင်း(သန်လျင်)

မိုးရွာသွန်း၍ တောင်စွယ်ပြိုကျမှုဖြစ်ပွား

ဖောင်းပြင် ဇူလိုင် ၂၃

ဖောင်းပြင်မြို့ အင်ကြင်းမြိုင်ရပ်ကွက် ဝိုင်းအောင်ကျော်လမ်းတွင် ဇူလိုင် ၂၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက မိုးရွာသွန်း၍တောင်စွယ်ပြိုကျမှုကြောင့် လူနေအိမ်တစ်လုံးအန္တရာယ်ရှိနိုင်ကြောင်း သိရှိရ၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်လတ်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးငွေထွန်း၊ ရဲမှူးအောင်မြင့်အေးတို့ ဦးစီး၍ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက “အဲဒီနေ့အိမ်က တစ်ထပ်သွပ်မိုးအဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး အိမ်ထောင်ဦးစီး ဦးစန်းလှိုင်နဲ့ ၁၈ နှစ်အထက် အမျိုးသားနှစ်ဦး၊ အမျိုးသမီးနှစ်ဦး စုစုပေါင်း ငါးဦးရှိပါတယ်။ နေအိမ်မှာ ဆက်လက်နေထိုင်ပါက အန္တရာယ်ရှိနိုင်တာမို့ လူနဲ့ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းတွေကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဒေသခံတွေက ဖောင်းပြင်မြို့ အင်ကြင်းမြိုင်ရပ်ကွက် လောကနန္ဒာဘုရားအနီးရှိ ဇရပ်သို့ ပိုင်းဝန်းပြီး ယာယီရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

အနာဂတ်တွင်ပို့ဆောင်ရေးနည်းလမ်းအားလုံးပေါင်းစည်း၍ ဘေးကင်းလုံခြုံသောပို့ဆောင်ရေးစနစ်ပေါ်ပေါက်ရေး မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

အမျိုးသား ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၅) နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်က ပြောကြားရာ တွင် ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍရေရှည်နှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးကို လျင်လျင်မြန်မြန် အကောင်အထည်ဖော်သွားနိုင်ရန် ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကော်မတီ၏ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကဏ္ဍအသီးသီးမှ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း ညှိနှိုင်းအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ယခုအစည်းအဝေးကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပို့ဆောင်ရေး နည်းလမ်းအားလုံးပေါင်းစည်း၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JICA) ၏ အကူအညီဖြင့် အမျိုးသားပို့ဆောင်ရေး ပင်မစီမံကိန်းကို ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပင်မစီမံကိန်းပါ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မြို့ပြနှင့်ကျေးလက် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စီမံကိန်းများ စနစ်တကျ ချိတ်ဆက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စင်္ကြံ ၁၀ ခု သတ်မှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းများကို JICA ၏ ကျွမ်းကျင်သူများက လူဦးရေတိုးတက်မှု၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု



ဘဏ္ဍာငွေ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆန်းစစ်မှု၊ နယ်မြေဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်မှုလိုအပ်ချက်၊ ဒေသတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို အခြေခံ၍ ရေးဆွဲထားကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ပို့ဆောင်ရေးနည်းလမ်းအားလုံး ပေါင်းစည်း၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိ သည့် ထိရောက်ခေတ်မီ ဘေးကင်းလုံခြုံပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သဟဇာတဖြစ်သော ပို့ဆောင်ရေးစနစ်ပေါ်ပေါက်စေရေးကို မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ADB မှ လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် GDP

၏ ၁ ရာခိုင်နှုန်း မှ ၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းကြားမှာသာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက်ရှိသဖြင့် အခြားဖွံ့ဖြိုးမှုတန်းတူရှိသည့် နိုင်ငံများ နည်းတူ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် တိုက်တွန်းထားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဘဏ္ဍာငွေရရှိနိုင်မည့် အရင်းအမြစ်များကိုလည်း ကြိုးပမ်းရှာဖွေ လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အနာဂတ် ၁၅ နှစ်တာကာလအတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကုန်ကျစရိတ် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ချနိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ GDP ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၀ ဘီလီယံအထိ စုဆောင်းနိုင်ရေး၊ အခြေခံမော်တော်ကားလမ်းကို ပြည်သူ့ ၁၀ သန်းထံသို့ရောက်ရှိအောင်

ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးနှင့် မလုပ်ဖြစ်ခဲ့လျှင် ဆုံးရှုံးမည်ဖြစ်သော မော်တော်ကားလမ်းပေါ်မှ ပြည်သူအများ ထိခိုက်သေဆုံးမှုမှ ကယ်တင်နိုင်ရေးတို့အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်တို့က မိမိဌာနအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများ၏ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များက ၂၀၁၆-၂၀၂၀ ငါးနှစ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲမှုများနှင့် ဘဏ္ဍာငွေလိုအပ်ချက်များအား လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တာဝန်ရှိသူများက မြို့ပြပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ငါးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် လျာထားစီမံကိန်းများနှင့် ဘဏ္ဍာငွေလိုအပ်ချက်များအား လည်းကောင်း အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ထို့ပြင် ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတစ်ရပ်လုံး၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သင့်သည့် ကော်မတီများနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို စုပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မိတ္ထီလာမြို့ အုတ်နုဘုတ်ကျေးရွာတွင် ပေ ၂၀၀ ပတ်လည် မြေသားရေကန် တူးဖော်ပြီးစီး

မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၂၃

မိတ္ထီလာမြို့နယ် ကျောက်ဖြူကုန်းကျေးရွာအုပ်စု အုတ်နုဘုတ်ကျေးရွာတွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုငွေဖြင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူတူးဖော်သည့် ပေ ၂၀၀ ပတ်လည် မြေသားရေကန် သုံး ရေကန်မှာ တူးဖော်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ် ကျေးရွာဒေသသံများအတွက် များစွာအကျိုးပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အုတ်နုဘုတ်ကျေးရွာတွင်တူးဖော် ပြီးစီးသွားသည့် အနက် ၁၂ ပေရှိ ပေ ၂၀၀ ပတ်လည် မြေသားရေကန်အား ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်းပါဝင်သည့် ကျေးရွာများ သောက်သုံးရေရရှိရေး အစီအစဉ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအေးဇော်မြင့်က ပြောသည်။

ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းအဖြစ် အများပြည်သူနှင့်ဆိုင်သော နေရာများတွင် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးဝင်းအတွင်း ချုံနွယ်များ မြက်များရင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ရေမြောင်းများအား ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် အမှိုက်များရင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အမှတ် (၂) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးချုပ်မြဝင်း၊ ဦးစီး၍ အမှတ် (၅) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီး ဝဏ္ဏခိုင်၊ အမှတ် (၃) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူး၊ ဦးစီး၍ အမှတ် (၆) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီး အောင်နိုင်ထွန်းတို့နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၀ ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၀ ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၀ တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့် မြန်မာအိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရန်အတွက် လေးနိုင်ငံ ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့်ကို ဇူလိုင်လကုန်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင်သွင်က ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဘဏ် (BIDV)၊ Hoang Anh Gialia (HAGL) ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအိုနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံတို့ရှိ ဝီယက်နမ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအသင်းတို့ရဲ့ ပံ့ပိုးကူညီမှုနဲ့ လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့်ကို လေးနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းနဲ့ ဘဏ်လုပ်ငန်းတွေ ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ



ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ရန်ကုန်မြို့၊ Melia ဟိုတယ်၊ HAGL Complex မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်မှ ဩဂုတ် ၁ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင်သွင်က Melia ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်သော အကြိုရှင်းလင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။ အဆိုပါကွန်ဖရင့်နှင့် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဝီယက်နမ် (CLMV) လေးနိုင်ငံမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ CLMV လေးနိုင်ငံမှ ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၈၀၀ တက်ရောက်လိုမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ ကွန်ဖရင့်ကာလအတွင်း ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ဝီယက်နမ် CLMV လေးနိုင်ငံမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၊ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် CLMV လေးနိုင်ငံမှ ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌများအစည်းအဝေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအစည်းအဝေးများတွင်



မောင်တောခရိုင် မောင်တောမြို့အမှတ် (၂) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် တပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီး တင်ဇော်ဦး ဦးဆောင်မှုဖြင့် အရာရှိ ခုနစ်ဦး၊ အခြားအဆင့် ၁၀၀ တို့သည် မောင်တောမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးဝင်းအတွင်း သစ်ပင်၊ ချုံနွယ်၊ ပေါင်းမြက်များအား ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က ဆောင်ရွက်ကြစဉ် (ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

မိုးအား လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ်ထစ်ချွန်းရွာမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျားမိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးအားလျော့နည်းနိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များ

မြတ်စန်းငြိမ်း

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များဟာ ပြည်သူတွေရဲ့ ပညာရေးနဲ့ အသိပညာ တိုးတက်ဖို့ ဖြိုးစေတဲ့နေရာ၊ အစိုးရရဲ့လုပ်ဆောင်ချက်၊ စီမံကိန်းတွေကို ပြည်သူလူထုသိအောင် ပြန်ကြားဖြန့်ဖြူးတဲ့နေရာ၊ သတင်းအချက်အလက်များ လက်လှမ်းမီအချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီရရှိနိုင်တဲ့နေရာ (Access to Knowledge and Information) တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

ယခုအခါမှာ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေကို စာဖတ်သူတိုင်းအတွက် တန်ဖိုးရှိတဲ့နေရာဖြစ်အောင် အားလုံးကဖန်တီးနေကြတယ်။ ကြိုးစားနေကြတယ်။ အဆင့်မြင့်တင်နေကြပါတယ်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဟာ အစိုးရရဲ့ရရှိလာခဲ့သော အခွန်ငွေများမှ ရန်ပုံငွေ၊ ဘဏ္ဍာငွေလုံလောက်စွာရရှိခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့က စီမံကွပ်ကဲပြီး စာဖတ်သူပြည်သူတွေကို ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း၊ ပြည်သူတွေအတွက် အမြဲတမ်းတံခါးဖွင့်၊ နွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုခြင်း၊ ပြည်သူ့အားလုံးကလည်း နည်းပညာ၊ သတင်းအချက်အလက်တွေကို ရရှိ အသုံးပြုနိုင်ခြင်း၊ အခကြေးငွေမလိုဘဲ ဝန်ဆောင်မှုအားလုံးကို ရယူနိုင်ခြင်းတို့ဟာ အခြေခံအချက်များဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဟာ တကယ့်ဘဝနဲ့နီးစပ်တဲ့နေရာတွေမှာ ရှိနေကြပါတယ်။ စံပြစာကြည့်တိုက်တွေဖြစ်အောင်လည်း ကြိုးစားနေကြပါတယ်။ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရဲ့ စာကြည့်တိုက်တွေဟာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်အမည်နဲ့ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှာ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းတွေ၊ စာကြည့်တိုက်လုပ်ရှားမှုတွေကို (Service for everyone) လူတိုင်းလူတိုင်းအတွက် ဝန်ဆောင်မှုအသစ်တွေပေးနေကြတာ ဒီနေ့ဒီအချိန်ထိပါ။ ဆက်လက် တိုးတက်အောင်လည်း ဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်။

နိုင်ငံတကာမှာ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေကတစ်ဆင့် ဆေးရုံ၊ ထောင်၊ မီးပြတိုက်တွေကို စာအုပ်စာတမ်းရောက်ရှိအောင် ပေးပို့လှူဒါန်းနေကြပါတယ်။ (၂၁) ရာစု ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဟာ အိမ်ရာကမထနိုင်တဲ့ သက်ကြီးရွယ်အိုတွေအတွက် စာအုပ်တွေ၊ မျက်မမြင်အတွက် အသံထွက်စာအုပ်တွေ၊ Braille ဟုခေါ်တဲ့ လက်နဲ့ စမ်းဖတ်ရတဲ့ လက်ဖတ်စာတွေ၊ မျက်စိအမြင် အားနည်းသူတွေအတွက် စာလုံးကြီးကြီးနဲ့ စာအုပ်တွေကို ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေမှာ စီစဉ်ထားရှိပေးနေကြပါပြီ။

MBAPF (Myanmar Book Aid and Preservation Foundation) အဖွဲ့နဲ့ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ IREX (International Research and Exchanges) အဖွဲ့တို့ အောင်မြင်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ Beyond Access Myanmar Project က မြန်မာနိုင်ငံရှိ စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၉၀ ကျော်နဲ့ လက်တွဲပြီး စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ Tablet များပံ့ပိုးကာ နည်းပညာအခြေခံပြီး စာကြည့်တိုက်များ နိုင်ငံတကာနှင့်ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရေး၊ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်တွေ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းတို့အတွက် စာကြည့်တိုက်သင်တန်းတွေဖွင့်လှစ်ပြီး ဆက်လက်မပြတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီးလည်း ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်နဲ့ ရပ်ရွာအခြေပြုစာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၁၅၀ အထိ တိုးချဲ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ စာကြည့်တိုက်အမျိုးအစားတွေကတော့ ပြန်/ဆက်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေ လူမှုအခြေပြု/ ရပ်ရွာအခြေပြုစာကြည့်တိုက်များ၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ဘုန်းတော် ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းစာကြည့်တိုက်၊ အသင်းအဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်တို့ဖြစ်ပါတယ်။

စာကြည့်တိုက်တွေဟာ အရင်ကထက်ပိုလို့အလုပ်များလာကြတာဟာ နိုင်ငံအတွက်ကောင်းသော လက္ခဏာတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များကို မည်သူပိုင်သလဲ

စာကြည့်တိုက်တွေကို စာကြည့်တိုက်မှူးတွေ မပိုင်ပါဘူး။ စာကြည့်တိုက်မှူးတွေက စာကြည့်တိုက်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်



ဗျာပုံမြို့နယ်ရှိ ဆရာတော်ရဲ့ စာကြည့်တိုက်ကို တွေ့ရစဉ် ဓာတ်ပုံ-သူဇာနွယ်(ဗျာပုံ)

ဆောင် ရွက်နေသူတွေဖြစ်ပါတယ်။ စာကြည့်တိုက်ကို စာဖတ်သူ ကလေးလူငယ်လူကြီးအားလုံးက ပိုင်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ကို ပြည်သူသာပိုင်ပြီး စာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ပြည်သူတွေ ပါဝင်ကူညီဖို့လိုအပ်တယ်ဆိုတာ သိအောင် လုပ်ဖို့လည်း စာကြည့်တိုက်မှူးမှာ တာဝန်ရှိလာပြန်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ စာကြည့်တိုက်ရဲ့ တည်နေရာ၊ ဝန်ဆောင်မှု ရရှိနိုင်တဲ့ စာအုပ်၊ စာနယ်ဇင်းတွေကို လူသိ အောင်လုပ်ရမယ့် Library Marketing ပညာရပ်ကို စာကြည့်တိုက်မှူးတွေ စတင်လေ့လာနေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တစ်ခုမှာ တိတ်ဆိတ်စွာ စာဖတ်နိုင်တဲ့ စာဖတ်ခန်းရှိဖို့လိုအပ်ပြီး အခုခေတ်မှာ ဆွေးနွေးနိုင်တဲ့ ဘက်စုံသုံး လိုရတဲ့ စာဖတ်ခန်း၊ စာသင်ခန်း၊ အစည်းအဝေးခန်း၊ အခမ်းအနားများအတွက် လုံလောက်တဲ့ အကျယ်အဝန်းရှိတဲ့ အခန်း စသဖြင့် တစ်နေ့တည်းမှာ ရည်ရွယ်ချက် အမျိုးမျိုးနဲ့သုံးလိုရတဲ့ စာကြည့်တိုက်အခန်းတစ်ခုလည်း လိုအပ်လာပါပြီ။ စာဖတ်သူတို့ အကျိုးရှိစေမယ့် ဆန်းသစ်တီထွင်ထားသော အစီအစဉ်တွေ၊ စာကြည့်တိုက်အသုံးပြုပုံပြန်နည်း၊ စာအုပ်ပြပွဲ

ကလေးများအတွက် ပုံပြောအစီအစဉ်၊ စာအုပ်ခေါက်နည်း၊ ဆေးရောင်ခြယ် နည်း၊ ကဗျာရွတ်ဆိုခြင်း၊ ကဗျာစမ်းစပ်ခြင်း စတဲ့အစီအစဉ်တွေ လုပ်နိုင်သလို၊ လူကြီးလူငယ်များအတွက် Book Club စာဖတ်အသင်း၊ Youth Forum၊ စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲ၊ ကျန်းမာရေးပြောပြပွဲ၊ စာစီစာကုံးပြပွဲ၊ ကဗျာပြပွဲ၊ အကောင်းဆုံးစာကြည့်တိုက် ဓာတ်ပုံနေ့၊ လှုပ်တစ်ပြက်နေ့ (Snapshot Day: A day in the library) စသဖြင့် လစဉ် အပတ်စဉ်လုပ်နိုင်တဲ့ အစီအစဉ်တွေကို ပုံမှန်လုပ်နိုင်တဲ့ နေရာတစ်ခု ဖန်တီး ပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တစ်ခုရဲ့ အဓိကလက္ခဏာဖြစ်တဲ့ (Welcoming Environment) နွေးထွေးပျူငှာသော ပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်စေရမယ့်ဆိုတဲ့ အချက်နဲ့အညီ စာကြည့်တိုက်ကို လာချင်စိတ်ရှိအောင် ဖန်တီးထားမယ်။ လာပြီးရင်လည်း သက်သောင့်သက်သာနဲ့ စာဖတ်သူတွေ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖတ်ရှုနိုင်ဖို့ခေတ်မီ စာအုပ်စာတမ်းတွေ၊ ပရိဘောဂအသစ်တွေနဲ့ ဆွဲဆောင်မှုရှိတဲ့ အခင်းအကျင်းကို ဖန်တီးထားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေရဲ့ အားသာချက်က ၎င်းတို့ရဲ့ တည်နေရာဟာ လူထုကြားထဲမှာ ရှိနေပါတယ်။ မြို့နယ်၊ ခရိုင်တွေရဲ့ စာကြည့်တိုက်အဆောက်အုံအချို့ဟာ ဆင်တူဖြစ်ပြီး အခြေခံအဆောက်အအုံ ခိုင်မာပြီးသားဖြစ်လို့ ပြန်လည်မွမ်းမံပြီး ခေတ်မီတဲ့ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များအသွင်သို့ ပြောင်းလဲဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

ခေတ်နဲ့အညီလုပ်တဲ့ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဖြစ်ရင် နိုင်ငံသားတိုင်းအတွက် ပညာပေးပညာပေးတဲ့ ဖြန့်ဖြူးနိုင်တဲ့နေရာ၊ ဘဝတစ်သက်တာလေ့လာသင်ကြားနိုင်တဲ့နေရာ၊ စာဖတ်သူတွေ လိုအပ်တဲ့ပညာအရင်းအမြစ်တွေ၊ သတင်းအချက်အလက်တွေ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ဖြန့်ဖြူးနိုင်တဲ့နေရာ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရှာဖွေနိုင်တဲ့နေရာတစ်ခုဖြစ်တယ်ဆိုတာ လူသိအောင် လုပ်ဖို့ (Library Marketing) ဟာ အရေးကြီးလာပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဟာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တက်ကြွစွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့လည်း အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ စာကြည့်တိုက်မှူးဝန်ထမ်းတွေဟာ မိမိတို့စာကြည့်တိုက်အတွင်း ဝန်ဆောင်မှု၊ လှုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက်သလို စာကြည့်တိုက်ပြင်ပမှာလည်း ကျေးရွာ၊ ရပ်ရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်များရှိ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ရပ်ရွာအခြေပြု အစီအစဉ်၊ လှုပ်ရှားမှုတွေမှာ စိတ်ပါဝင်စားစွာ လက်တွဲဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စာကြည့်တိုက်များအတွက်၊ စာဖတ်သူများအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတွေ ပိုမိုဖန်တီးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥပမာအားဖြင့် အင်းစိန်မြို့နယ် ပြန်/ဆက်စာကြည့်တိုက်ဟာ Beyond Access Myanmar Project အထောက်အပံ့နဲ့ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းတွေ၊ အစီအစဉ်တွေ၊ လှုပ်ရှားမှုတွေကို Tablet တွေ၊ လှူဒါန်းရရှိတဲ့ စာအုပ်တွေနဲ့ အင်းစိန်မြို့နယ်သူ မြို့နယ်သားများအတွက် တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာ အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ရွာအခြေပြု စာကြည့်တိုက်များ (Community Libraries) ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေနဲ့လည်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေခြင်းဟာ အလွန်ထိရောက် အကျိုးရှိသော စာကြည့်တိုက်အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း (effectively collaborating with partners and other

Libraries) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ (Finding Partnership) မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများရှာဖွေပြီး စာကြည့်တိုက်တိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုတဲ့ကဏ္ဍကိုလည်း လေ့လာအသုံးပြုဖို့လိုအပ်လာပါတယ်။ အဲဒီလိုစာကြည့်တိုက်အချင်းချင်းပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့် အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၁။ မိမိတို့စာကြည့်တိုက်ရဲ့ အရင်းအမြစ်များနှင့် အားသာချက်များကို မျှဝေခြင်း။

၂။ အရည်အသွေး ပြည့်မီသော ဝန်ဆောင်မှုများပေးနိုင်ခြင်း။

၃။ စာကြည့်တိုက်များအတွက် ရန်ပုံငွေနှင့် ရန်ပုံငွေရနိုင်သော အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ဖန်တီးနိုင်ခြင်း။

၄။ စာကြည့်တိုက်ပြင်ပလှုပ်ရှားမှုများ၊ စာကြည့်တိုက်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ၊ အစီအစဉ်အသစ်များဖြင့် စာဖတ်သူအသစ်များကို ဆွဲဆောင်ခြင်း၊ စာဖတ်သူ ပိုမိုများပြားလာခြင်း။

၅။ ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ပိုမိုသိရှိလာပြီး စာကြည့်တိုက်တွင် ဖြည့်ဆည်းပေးထားနိုင်ခြင်း။

၆။ မိမိတို့၏ စာကြည့်တိုက်ကို ပြည်သူများ ပိုမိုသိရှိလာခြင်း။

၇။ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များနှင့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ပြန်လည်ရှင်သန်ရေးတို့တွင် များစွာအထောက်အကူပြုစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ၊ ဆရာ ဆရာမများကလည်း စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းကို ပိုမိုနားလည်လာစေပြီး ကျောင်းစာကြည့်တိုက်ဟာ အဓိကအရေးကြီးတဲ့ အခန်းကဏ္ဍမှာရှိကြောင်း သိရှိစေရန် တွန်းအားလည်းဖြစ်ပါတယ်။

၈။ စာပေဒါန၊ ပညာဒါနပြုချင်သူများထံသို့ စာကြည့်တိုက်ရဲ့လိုအပ်ချက် စာရင်းများအား ဖြန့်ဝေပေးထားခြင်းဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ စာအုပ်စာတမ်းများ စုဆောင်းရရှိနိုင်ခြင်း။

ဖွံ့ဖြိုးပြီးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတိုင်းမှာ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းကာ ယင်းဥပဒေအရ သေဆုံးအဖွဲ့များက အခွန်ကောက်ပြီး စာကြည့်တိုက်များ အထူးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်စေရန် အသိဉာဏ် အဆင့်အတန်းမြင့်မားစေရန်အတွက် ရန်ပုံငွေများတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် ကွန်ရက်ကို ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်နိုင်ဖို့ အထောက်အကူဖြစ်စေခြင်း၊ ခိုင်မာသော အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ချမှတ်နိုင်ခြင်း၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များ အတွက် လုံလောက်တဲ့ဘဏ္ဍာငွေ အထောက်အပံ့ စဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိနိုင်ခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်အချင်းချင်းပူးပေါင်းကာ စာအုပ်၊ အင်တာနက်နှင့် နည်းပညာဆက်စပ်ပစ္စည်းများ စုဆောင်းဝယ်ယူခြင်း၊ စုပေါင်းစာစုစာရင်းနှင့် အခြား ဝန်ဆောင်မှု ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း စသည်ဖြင့် ခေတ်မီပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တစ်ခုရဲ့ လက္ခဏာသွင်ပြင်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အပြင် စာကြည့်တိုက်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်တွေ၊ နည်းပညာအသစ်တွေကို စာဖတ်သူများအား မိတ်ဆက်အသုံးပြုစေခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်ကို စာဖတ်သူတွေအတွက် ဖွင့်ချိန်တိုးမြှင့်ပေးခြင်းနဲ့ ပြည်တွင်းပြည်ပ NGO အဖွဲ့တွေနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့် စာကြည့်တိုက်များတိုးတက်ကာ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဆင့်မြင့်စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုတွေကို အရည်အချင်းပြည့် စာကြည့်တိုက်မှူးတွေက အခမဲ့ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် အက်ဥပဒေများချမှတ်ကာ စာကြည့်တိုက်ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အလိုက် ရေးဆွဲချမှတ်နိုင်ခြင်း၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တစ်ခုရဲ့ ခေတ်မီတဲ့ စီမံချက်ရေးဆွဲခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်မှူးတွေအတွက် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်တွေ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မယ့် အခွင့်အလမ်းတွေရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွေဟာ လူကြီးလူငယ်တိုင်း လွတ်လပ်စွာ တွေးခေါ်ဖန်တီးတီထွင်နိုင်တဲ့နေရာ၊ လွတ်လပ်စွာ ဆွေးနွေးပြောဆိုနိုင်တဲ့နေရာ၊ ဘဝတစ်သက်တာအတွက် လေ့လာသင်ယူနိုင်တဲ့နေရာ၊ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက်၊ တစ်ဖွဲ့နဲ့တစ်ဖွဲ့ ချိတ်ဆက်နိုင်တဲ့နေရာ ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို စာကြည့်တိုက်မှူး၊ စာဖတ်သူတိုင်း၊ စာကြည့်တိုက် မိတ်ဆွေတိုင်း သိရှိနားလည်ပြီး အစိုးရ၊ ဘဏ္ဍာငွေ အလုံအလောက်ဖြင့် ပိုင်းဝန်းကြိုးစားဖန်တီးမယ့်ဆိုရင် ခေတ်မီသော၊ တိုးတက်သော၊ လှုပ်ရှားနေသော ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များအဖြစ် မကြာခင်တွေ့မြင်လာရတော့မယ်လို့ ယုံကြည်ပါကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။ ။

တူရကီနိုင်ငံ၌ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က အာဏာသိမ်းရန်ကြိုးပမ်းခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းစာရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

တူရကီနိုင်ငံ၌ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ တူရကီသံရုံး၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တူရကီသံအမတ်ကြီးက ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် တူရကီတပ်မတော်အတွင်းရှိ အုပ်စုတစ်စုမှ တူရကီနိုင်ငံ၏ မြို့အချို့တွင် အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည် နိုင်ငံသားအချင်းချင်းကိုပင် သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ခြင်း၊ အထက်အရာရှိများ၏ အမိန့်ကို မနာခံခြင်း၊ ပါလီမန်နှင့် သမ္မတရုံး စသည်တို့အား ဖောက်ခွဲခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း။

အကြမ်းဖက်မှုစတင်ဖြစ်ပွားခဲ့စဉ်ကပင် တူရကီတပ်မတော်မှ အရာရှိများနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်အများစုက အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်၏ အလွန်သေးငယ်သောအစိတ်အပိုင်းအချို့ကသာ ဤသွေးထွက်သံယို ဖြစ်ရပ်တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရဲနှင့် ပြည်သူများက အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှုကို မအောင်မြင်စေရန် ခုခံပုံပြန်မှုများ လုပ်ခဲ့ပါကြောင်း။

အာဏာသိမ်းရန်ကြိုးပမ်းမှုကို အထမမြောက်စေရန် တူရကီတပ်မတော်လုံခြုံရေး



ပြည်သူများအားလုံးက ပါဝင်ကြိုးပမ်းခဲ့ပါကြောင်း၊ တူရကီတပ်မတော်လုံခြုံရေး သမိုင်းအစဉ်အလာအရ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိသည့်အလျောက် ယခုအဖြစ်အပျက် တွင် ပြည်သူများက လမ်းမပေါ်သို့ထွက်၍ အန်တုတော်လှန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ

သည် သံချပ်ကာကားများဖြင့် ရဲရင့်စွာ ရပ်နေခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏ ဒီမိုကရေစီ အခွင့်အရေးများကို ပြန်လည်ထောင်စိုက်ခဲ့ပါကြောင်း။

အာဏာသိမ်းရန်ကြိုးပမ်းသူများက နိုင်ငံပိုင်ရှင်သံလိုင်း၏ စတူဒီယိုခန်းများ နှင့် ပုဂ္ဂလိက မီဒီယာများကို သိမ်းပိုက်ရယူပြီး သတင်းထုတ်လွှင့်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါ ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း အာဏာသိမ်းရန် ကြံစည်သူများ၏ လုပ်ရပ်မှာ တာရှည်မခံပါကြောင်း၊ တူရကီမီဒီယာများသည် အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှုများ ကို အန်တုတော်လှန်ရာတွင် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ခဲ့ပါကြောင်း။

အကျဉ်းတန်လှသော အဖြစ်အပျက်ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံသား ၂၀၀ ကျော် သေဆုံးပြီး ၁၄၀၀ ကျော် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုအခါ ထိုသူများအား ဖမ်းဆီးလျက်ရှိပြီး ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အပြစ်ပေးမှု များ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် တူရကီနိုင်ငံ၌ အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာခဲ့ပါ ကြောင်း၊ တူရကီအစိုးရအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အေးချမ်းသာယာပြီး တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုရရှိစေရေးအတွက် ဒီမိုကရေစီဖွဲ့စည်းပုံအား ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းကာကွယ် ပြီး ခိုင်မာစွာ ရပ်တည်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောစိုးမှ

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေး တစ်ရပ် ကျင်းပပြုလုပ်ရန်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများ မိုင်ဂျာယန်သို့ သွားလာရေးအစီအစဉ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့ စေရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုများကို အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာနထံတင်ပြ၍ ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၃။ မကြာမီ ကျင်းပတော့မည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံတွင် ပါဝင်သင့်ပါဝင်ထိုက်သူများ ပါဝင်နိုင်ရေးကို မျှော်ရည်၍ ငြိမ်းချမ်း ရေးကော်မရှင်သည် အကြံပြုဆောင်ရွက်လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ သည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုမူဘောင် ပြန်လည် သုံးသပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် (Nationwide Ceasefire Agreement -NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း များသာမက လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမရှိသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက်လည်း စိတ်ကြားထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက် NCA တွင် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုရန် လိုအပ်နေသေးသည့်အချက်များကိုလည်း ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ပေမယ့် မိုင်ဂျာယန်မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်း ရေး ညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံအကြံပြုဆောင်ရွက်လုပ်ငန်းများတွင် လက်မှတ် ရေးထိုးထားခြင်းမရှိသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ထပ်တိုးပါဝင်နိုင်ရေးကို အောင်မြင်စွာဆွေးနွေးညှိနှိုင်းနိုင်ပြီး NCA ကို အခြေခံ၍ ပေါ်ပေါက်လာသည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံသို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး စုံညီစွာတက်ရောက်နိုင် စေမည့် ရလဒ်ကောင်းများ ဆောင်ကြဉ်းနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကျောစိုးမှ

တိုင်းတက်ရေး(ရန်ကုန်)၌ ကျင်းပသော ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဓာတုဗေဒစက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထင်က “The Current Status of Chemical Industries for SMEs in Myanmar” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “မြန်မာ နိုင်ငံမှာ စက်မှုလုပ်ငန်းတွေ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ ပတ်ဝန်းကျင်လေ့စနစ်ကို ထိခိုက်မှုမရှိအောင် ဓာတုဗေဒ ပစ္စည်းတွေကိုလည်း စနစ်တကျ သိုလှောင်သုံးစွဲကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ဆောင်ရွက် တဲ့နေရာမှာ ဒေသအဆင့်၊ အမျိုးသားအဆင့်နဲ့ နိုင်ငံတကာအဆင့်ဆိုပြီး စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့အညီ လုပ်ဆောင်သွားဖို့လိုပါတယ်။ ဒေသအဆင့်မှာကိုပဲ ရန်ကုန် နဲ့ မန္တလေးမဟုတ်ဘူး။ ဒေသအဆင့် ဘေးကင်းလုံခြုံတဲ့ စံသတ်မှတ်ချက်နဲ့အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲနဲ့ အမျိုးသားအဆင့်ကို တက်လှမ်းလို့ရမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဒေသအဆင့်ကနေ စံသတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့အညီ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးဝင်းထင်က ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဓာတုပစ္စည်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ အန္တရာယ်မှ တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် က ဥပဒေအမှတ် ၂၈ ဖြင့် အတည်ပြုဥဋ္ဌာန်းထားကြောင်း၊ ယင်းဥပဒေတွင် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သော ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများ ကိုင်တွယ်သုံးစွဲရာတွင် စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ဖော်ပြထားကြောင်း သိရသည်။

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃ - ကချင်ပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်းတို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်း ရွာပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနန်းပြည် ဖြစ်သည်။ (မိုး/လေ)

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အနောက်ဥရောပအင်ဂျင်နီယာပညာရပ်များ ပေါ်ထွန်းလာရေး မြန်မာ - ပြင်သစ် MoU လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အတွက် အနောက်ပိုင်းဥရောပ အဆင့်မြင့်အင်ဂျင်နီယာပညာရပ်များ လေ့လာသင်ကြားနိုင်ရန် ပြင်သစ်နိုင်ငံ စက်မှုသိပ္ပံကျောင်းများဖြစ်သော HEI ISA ISEN Group နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေးနယ်ပယ်တွင် ကြီးမားကျယ်ပြန့် စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသည့် MCC Group တို့ ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့အင်ဂျင်နီယာအလံပြဘုရားလမ်း ရှိ Park Royal ဟိုတယ်၌ နှစ်ဖက် သဘောတူ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ MoU လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ အခုပြင်သစ်နိုင်ငံ စက်မှုသိပ္ပံကျောင်းတွေနဲ့ ပထမဦးဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဖြစ်တဲ့ ရည်ရွယ် ချက်ကတော့ ကမ္ဘာမှာအဆင့်မြင့် အင်ဂျင်နီယာပညာတွေ ထွန်းကားတဲ့ ပြင်သစ်နိုင်ငံနဲ့ အဆင့်မြင့်အင်ဂျင်နီယာ နည်းပညာတွေကို မြန်မာလူငယ်တွေ အနေနဲ့ လက်ဆင့်ကမ်းသယ်ဆောင်နိုင် ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် အနောက် ဥရောပနိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ ပြင်သစ်နဲ့ ဂျာမနီ ဟာ ကမ္ဘာမှာ အဆင့်မြင့်အင်ဂျင်နီယာ အထွန်းကားဆုံးဖြစ်ပါတယ်”ဟု MCC ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထင်က အဆိုပါ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေး ထိုးပွဲတွင် ပြောကြားသည်။



မြန်မာနိုင်ငံ MCC နှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံ HEI ISA ISEN Group တို့ MoU နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ

အဆိုပါ မဟာသိပ္ပံ(အင်ဂျင်နီယာ) သင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံမှ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များဖြစ်သော တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်သူများနှင့် အခြား အင်တာ နေရှင်နယ်ကျောင်းများမှ တက်ရောက် အောင်မြင်သူများ ယခုနှစ် စက်တင်ဘာ လတွင် စတင်တက်ရောက်နိုင်ပြီဖြစ်ပြီး အဆိုပါ မဟာသိပ္ပံ (အင်ဂျင်နီယာ) သင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်နှစ်၊ ပြင်သစ်အင်ဂျင်နီယာ တက္ကသိုလ်တွင် သုံးနှစ် တက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ကာ စုစု ပေါင်း ငါးနှစ် တက်ရောက်အောင်မြင်ပြီး ပါက M.Sc(Engineering) ဘွဲ့ရရှိ မည်ဖြစ်သည်။

“သင်တန်းတက်ရောက်မယ့် မြန်မာ

နိုင်ငံက ကလေးတွေအနေနဲ့ ဒီမှာ ပထမ နှစ်နဲ့ ဒုတိယနှစ်ကို သင်ကြားရမှာဖြစ်ပြီး တော့ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်နဲ့ အောင်မြင်သူများနှင့် အခြား အင်တာ နေရှင်နယ်ကျောင်းများမှ တက်ရောက် အောင်မြင်သူများ ယခုနှစ် စက်တင်ဘာ လတွင် စတင်တက်ရောက်နိုင်ပြီဖြစ်ပြီး အဆိုပါ မဟာသိပ္ပံ (အင်ဂျင်နီယာ) သင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်နှစ်၊ ပြင်သစ်အင်ဂျင်နီယာ တက္ကသိုလ်တွင် သုံးနှစ် တက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ကာ စုစု ပေါင်း ငါးနှစ် တက်ရောက်အောင်မြင်ပြီး ပါက M.Sc(Engineering) ဘွဲ့ရရှိ မည်ဖြစ်သည်။

“သင်တန်းတက်ရောက်မယ့် မြန်မာ

သံရုံးမှာ တွဲဖက်ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ ပြင်သစ် ဘာသာသင်တန်းကျောင်းမှာ သီးသန့် သင်ကြားပေးဖို့ စီစဉ်ထားတယ်” ဟု ဦးဝင်းထင်က အဆိုပါ မဟာသိပ္ပံ(အင်ဂျင်နီယာ) နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွင် MCC ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထင်က အဆိုပါ HEI ISA ISEN Group မှ Mr. David Perry ပြင်သစ် နိုင်ငံသံမှူး၊ MCC Group မှ CEO ဒေါ်ချောခင်ခင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပညာ ရေးနယ်ပယ်မှ စိတ်ဝင်စားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်း - မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ - မင်းထက်

တရုတ်ယွမ်ဈေးမြင့်တက်လာသော်လည်း ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်း ဆက်လက်ကျဆင်းလျက်ရှိ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၃

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း တရုတ်ယွမ် လဲလှယ် နှုန်းများ ပြန်လည်မြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း မြန်မာပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်းမှာ ဆက်လက်



ကျဆင်းလျက်ရှိကြောင်း မန္တလေး ပဲ ဈေးကွက်မှ သိရသည်။ ယခင်အပတ်များက တရုတ်ယွမ် ဈေးကျဆင်းမှုနှင့်အတူ ပဲတီစိမ်းဈေး နှုန်းမှာလည်း တရုတ်ငွေကြေးလဲလှယ် နှုန်းနှင့် ညီမျှစွာ ဈေးနှိမ်ဝယ်ယူခဲ့ရ ပြီး ဇူလိုင် ၂၀ ရက်နေ့ကပိုင်းမှစ၍ တရုတ်ယွမ်ဈေးနှုန်း တဖြည်းဖြည်း မြင့် တက်ခဲ့သော်လည်း ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်း မှာ ပြန်လည်မြင့်တက်လာခြင်းမရှိသည့် အပြင် ဆက်တိုက်ကျဆင်းလာကြောင်း ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးစိုးဝင်းမြင့် (စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ) က ပြောသည်။

“အမှန်တကယ်ဆို သူတို့ငွေဈေး တက်လာရင် မြန်မာ့ပဲကိုလည်း ဈေးမြင့် ပြီး ဝယ်သင့်ပေမယ့် နှစ်စဉ် ဒီလိုအချိန် မှာ ဂျပန်နဲ့ ဥပရောပဈေးကွက်က ဝယ်ယူ မှုရှိနေတဲ့ ပဲတီစိမ်းတွေက ဒီနှစ်မှာတော့ ပိုးသတ်ဆေးနဲ့ ဓာတ်မြေဩဇာတွေရဲ့

ဓာတ်ကြွင်းဓာတ်ကျန်တွေ ပါရှိနေတယ် ဆိုပြီး ဝယ်ယူမှုရပ်တန့်သွားတယ်။ ဒါကြောင့် တရုတ်ကိုပဲ အားထားပြီး ရောင်းချဖို့ မန္တလေးဈေးကွက်ကို တစ်ပြည် လုံးကပဲတွေ ဦးတည်ဝင်လာကြတယ်။ အဝင်များလာတော့ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ဖြပြီး ဈေးနှိမ်ခံရပြန်တာပေါ့” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် ပဲတီစိမ်း သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၈၅၀၀၀ ရှိနေပြီး ယခု ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၈၃၀၀၀ နှုန်းအထိ ထပ်မံကျဆင်းလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

သတင်း - ရီရီမြင့်၊ ဥမ္မာသန့်
ဓာတ်ပုံ - ရဲထွဋ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲဖြစ်ကြောင်း ကော်မတီနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီတို့မှ ကော်မတီဝင်များနှင့် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ပဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံစည်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပထမအကြိမ် နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးသည်။

နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံစည်ခန်းမ၌ နိုင်ငံရေးစာပေအသိပညာရှင် အတတ်ပညာရှင်

များဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာတင်လှိုင် (တိုးလှိုင်)၊ နဂါးနီ၏ နိုင်ငံရေးစာပေ ဒေါက်တာကျော်ဝင်း (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)၊ က ၁၉၄၇ခုနှစ် အခြေခံဥပဒေနှင့် ခွဲထွက်ခွင့်ပြဿနာများ၊ ဦးဇော်သက်ထွေးက အာဏာရှင်ခေတ်တွင် ပြည်ပရောက်သွားသော စာရေးဆရာများ ထုတ်ဝေရေးသားခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးစာပေစာအုပ်များ၊ ဦးအောင်ရှင် (မိုးရွာအောင်ရှင်)က ၁၉၆၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်အထိ နိုင်ငံရေးကဗျာများ၊ ဦးမြင့်ဆွေ (မြင့်ဆွေဦး)က နိုင်ငံရေးစာပေအစ နဂါးနီက ဦးကျော်မင်းယု (ဂျင်မီ)က ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးအပါအဝင် နိုင်ငံရေးစာပေများ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာစာတမ်း၊ ဒေါက်တာခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ခန့်ဖြူ) က ရှေးခေတ်မြန်မာနိုင်ငံရေးစာပေ၊ ဦးသန်းဌေး (သင့်နော်)က လက်လှမ်းမီသမျှ မြန်မာနိုင်ငံရေးစာပေ အင်အားစုသို့ ချဉ်းကပ်ခြင်း၊ ဦးအောင်မြင့်ဦး (အောင်မြင့်ဦး-လူထု)က ဆရာကြီးသခင်ကိုယ်တော်မှိုင်းရဲမိန့်ခွန်းများထဲမှ နိုင်ငံရေး အတိမ္မာ၊ ဦးအေးမောင် (အေးမောင်ကျော်)က လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရေစီ

ကောက်ကြောင်းနှင့် မြန်မာ့အကူးအပြောင်း၊ ဦးမိုးမြင့်ဝင်း (မိုးမြင့်ဝင်း-နည်းပညာ)က ဖဆပလဝန်ကြီးချုပ်သခင်နု ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်မှုကို လေ့လာသုံးသပ်ချက်၊ ဦးကျော်ခင်လှ (ညီစေမင်း)က နိုင်ငံရေးစာပေများကပြောတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်လှုပ်ရှားမှုများ၊ ဦးမောင်မောင်ဦး (ဟိန်းလတ်)က နိုင်ငံတကာ နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ (ပြည်ပ)၊ ဦးသန်းအုန်း (မောင်ဇေယျာ)က မြန်မာ့နိုင်ငံရေးအတ္ထုပ္ပတ္တိစာပေ (၁၉၃၇-၁၉၈၇)၊ ဦးရဲနိုင်အောင် (ကိုဝ)က နိုင်ငံရေးဘောင်ပေစာပေများ၏ နိုင်ငံရေးအကျိုးသက်ရောက်မှု၊ ဦးမော်လင်း (မော်လင်း)က မြန်မာနိုင်ငံရေးနှင့် စာနယ်ဇင်းများ၊ ဦးဇော်လင်း (လင်းအေး)က မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးလှုပ်ရှားမှုများနှင့် နိုင်ငံရေးစာပေ (၁၉၀၀-၁၉၄၀)နှင့် ဦးကိုကိုလှိုင် (ကိုကိုလှိုင်)က ခေတ်ပြိုင်နိုင်ငံတကာနိုင်ငံရေးအတွေးအခေါ်များ စသည့်စာတမ်း (၁၈)စောင်တို့ကို သုံးရက်တိုင်တိုင် ဖတ်ကြားဟောပြော ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။



စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူများနှင့် ဖြန့်ချိသူများ အသင်းက ပဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်းအတွင်း၌ မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ပါတစ်ဆက်တည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဈေးရောင်းပွဲတော်တွင် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၇၀ ခန့်က နေစဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ သုတေသန၊ နိုင်ငံရေးစာပေများအပါအဝင် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာအုပ်အဟောင်းများနှင့် အသစ်များကို ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။

လူကုန်ကူးမှုအသိပညာပေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြည်သူများ လူကုန်ကူးမှု မဖြစ်ပွားစေရေး၊ လူကုန်ကူးမှုမခံရစေရေး အသိပညာပေးခြင်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုဝှက်စားမှုများကို ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေးတို့အတွက် မေ ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၈ ရက်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ International Organization for Immigration (IOM) နှင့်ပူးပေါင်း၍ မေလနှင့် ဇွန်လအတွင်း ပြည်နယ်လေးခုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုရှိ Hot Spot ဧရိယာများတွင် Information Campaign များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကားဂိတ်များ၊ လှေဆိပ်၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးသည့် နေရာများ၊ ကျောင်းများ၊ ဝေးလံခေါင်သီသည့် နေရာများ၊ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများစသည့် အဓိကနေရာ ၅၃ နေရာ ရွေးကာ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့တွင် မေ ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့တွင် မေ ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက်နှင့် ဘားအံမြို့တွင် မေ ၂၆ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့တွင် မေ ၂၅ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် ဝန်းမော်မြို့တွင် ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့တွင် ဇွန် ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ လည်းကောင်း Information Campaign များအား အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ရွှေကုန်နှင့် ကသာမြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ရွှေကုန်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် တစ်ပေခန့်တွင် ရောက်ရှိနေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် ကသာမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် တစ်ပေခွဲခန့်တွင် ရောက်ရှိနေပြီး နောက်သုံးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ရွှေကုန်မြို့နယ်နှင့် ကသာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒဌာနကြားမှဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးသင်တန်းဖွင့်

သထုံ ဇူလိုင် ၂၃

အမျိုးသမီးများ နည်းမျိုးစုံဖြင့် အကြမ်းဖက်ခံနေရခြင်းများကို ကာကွယ်ပေးသည့် ဥပဒေအချက်အလက်များနှင့် အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးများကို သိရှိစေရန်အတွက် မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ ရွှေချောင်းရပ်ရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနှင့် USAID တို့ပူးပေါင်းကာ အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးသင်တန်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒီဟာတွေကို ရပ်ရွာထဲမှာရှိတဲ့ အမျိုးသမီး ပြန်ပြန် သိရှိအောင်လို့ လုပ်တာပါ။ အရင်က တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် လည်းရှိပြီဆိုတော့ ပိုပြီး ကျယ်ကျယ်

ခရိုင်တွေမှာပါဆင်းပြီး ဆောင်ရွက်တာပါ” ဟု လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး နော်တာဝါက



“မြန်မာနိုင်ငံက ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှာ အမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားမှုပျောက်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်တဲ့အတွက်

ပြောသည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပြည်နယ်ပအိုဝ်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဒေါ်နန်းစံဝင့်ခိုင်က တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး သင်တန်းနည်းပြများနှင့် သင်တန်းသားများက ကျား/မခွဲခြားမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုအမျိုးအစားများ၊ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ပေါ်ရသည့် အကြောင်းများနှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ၊ သဘောထားခံယူချက်နှင့် တုံ့ပြန်မှုများ၊ အကြမ်းဖက်မှု သက်သေအထောက်အထားများ၊ အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်ခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အတူ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က စတင်ရေးဆွဲထားပြီး အခန်း ၁၉ ခန်းနှင့် ဥပဒေပုဒ်မပေါင်း ၉၃ ခု ပါဝင်သည့် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေကြမ်းပါ အချက်အလက်များနှင့် အဆိုပါဥပဒေအပေါ် သင်တန်းတက်ရောက်သူတို့၏

အမြင်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုခံရပါက လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသို့ စာဖြင့် သို့မဟုတ် ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် တိုင်ကြားနိုင်ပြီး အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း အမျိုးသမီးအကြမ်းဖက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ရှိအချိန်ထိ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသို့ လိပ်မူသည့် တိုင်ကြားစာပေါင်း ၁၆ ခုရှိပြီး အရေးယူပြီးစီးခဲ့သည်များကို တိုင်ကြားသူများထံ ပြန်ကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ သင်တန်းများကို ယခုနှစ်တွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ မြို့အသီးသီးတွင် အနည်းဆုံး ၂၅ ကြိမ်ခန့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ၁၀ ကြိမ်ခန့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သထုံ)

မြူးနစ်မြို့ ကုန်တိုက်အနီး၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွား ကိုးဦးသေဆုံး

မြူးနစ် ဇူလိုင် ၂၃

ဂျာမနီနိုင်ငံ မြူးနစ်မြို့၌ သောကြာနေ့ညနေပိုင်းက ဂျာမန်-အီရန်ကပြား အသက် ၁၈ နှစ် အရွယ်လူငယ်သေနတ်သမားတစ်ဦးက လူစည်ကားရာ ကုန်တိုက်တစ်ခုအနီးတွင် ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် အနောက်ဥရောပ၌ ရှစ်ရက်အတွင်း တတိယအကြိမ်အဖြစ် အရပ်သားများ အပေါ် ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူကိုးဦးထက်မနည်းသေဆုံးသွားသည့် ဖြစ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

မြူးနစ်ရဲမင်းကြီး ဟူဘာတစ်အန်ဒရေး၏အဆိုအရ ပစ္စုပ္ပန်တိုက်ထားသော သေနတ်သမားသည် ဦးခေါင်းတွင် ရရှိထားသောဒဏ်ရာဖြင့် နောက်ပိုင်းတွင် သေဆုံးသွားခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။

မြူးနစ်အိုလံပီယာဈေးဝယ်ကုန်တိုက်အနီး၌ ပစ်ခတ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သံသယရှိသူသုံးဦးကို ရှာဖွေခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ပစ်ခတ်မှုကို အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတစ်ခုအဖြစ် သုံးသပ်ကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ထပ်မံပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း စနေနေ့အစောပိုင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် သေနတ်သမားမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဈေးဝယ်ကုန်တိုက်သို့မရောက်မီ အသင့်စား စားသောက်ဆိုင်တွင် ပစ်ခတ်မှုပြုလုပ်ခဲ့သေးကြောင်း အာဏာပိုင်တို့က ပြောသည်။

ထိုတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကလေးအချို့အပါအဝင် လူခြောက်ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး သုံးဦးမှာ စိုးရိမ်ရကြောင်း အန်ဒရေးက ပြောသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ တတိယအကြီးဆုံးမြို့တွင် ယခင်က ထိုကဲ့သို့တိုက်ခိုက်မှုမရှိကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုအပြီး မြို့ပေါ်လမ်းများပေါ်တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ပြောသည်။

(ရိုက်တာ)



ဗန်ကောက်မြို့လယ် ဘုရားကျောင်းအတွင်း ကားတစ်စီးဝင်တိုက်မှုကြောင့် အနည်းဆုံးခြောက်ဦး ဒဏ်ရာရရှိ

ဗန်ကောက် ဇူလိုင် ၂၃

လွန်ခဲ့သောနှစ် ဝမ်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားသော ဗန်ကောက်မြို့လယ် ဧရာဝတီဘုရားကျောင်းအတွင်း ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ကားတစ်စီးဝင်တိုက်မှုကြောင့် ခြောက်ဦးထက်မနည်း ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ရာ စင်ကာပူနိုင်ငံသားနှစ်ဦးလည်း ပါဝင်ကြောင်း သတင်းများတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဒဏ်ရာရရှိသူများသည် ထိုင်းနိုင်ငံသားများဟုတ်မဟုတ် အတည်မပြုနိုင်သေးပေ။ သို့သော်လည်း ဂျော်စော ၁၀၀ ရေဒီယို၏ပြောကြားချက်ဖြစ်သော ဒဏ်ရာရရှိသူများတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသားနှစ်ဦး၊ စင်ကာပူနိုင်ငံသားနှစ်ဦး၊ တရုတ်လူမျိုးတစ်ဦးနှင့် ထိုင်းလူမျိုးယာဉ်မောင်းတစ်ဦးတို့ ပါဝင်သည်ဆိုသည် သတင်းကိုကိုးကား၍ ဗန်ကောက်ပိုင်စံသတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အဆိုပါဖြစ်ရပ်မှာ မတော်တဆမှုဖြစ်ကြောင်း လွန်ပီနီ ရဲအရာရှိကြီး ပွန်ချိုင်းချာလိုဒက်က အေအက်စ်ပီသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည် ကားမောင်းစဉ် ဝက်ရှူးပြန်ရောဂါဖြစ်ပေါ်ပြီး အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ဧရာဝတီဘုရားကျောင်းထဲသို့ ဝင်တိုက်မိခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရဲအရာရှိကြီးက ပြောခဲ့သည်။

အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဧရာဝတီဘုရားကျောင်းမှာ ထင်ရှားသော ခရီးသွားနေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)

အိန္ဒိယလေတပ်လေယာဉ်တစ်စင်း ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် လူသူမနီးကျွန်းတစ်ခုအနီးတွင် ပျောက်ဆုံး



မွမ်ဘိုင် ဇူလိုင် ၂၃

လူ ၂၉ ဦး သယ်ဆောင်လာသော အိန္ဒိယလေတပ်လေယာဉ်တစ်စင်းသည် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် လူသူမနီး ကျွန်းတစ်ခုအနီးတွင် ပျောက်ဆုံးခဲ့ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

ရုရှားလုပ် AN-32 လေယာဉ်သည် ချန်နိုင်း (မဒရပ်စ်)မှ အန်ဒမန်နှင့် ပို့ဘလဲသို့ ဦးတည်ပျံသန်းစဉ် ရေဒါမှ ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မိုးရာသီတွင် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်၌ ရာသီဥတုဆိုးရွားလေ့ရှိပြီး လွန်ခဲ့သောနှစ်ရက်ကတည်းက ယင်း

ပင်လယ်အော်တွင် ရာသီဥတုဆိုးရွားနေကြောင်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အရာရှိများက ပြောကြားခဲ့သည်။ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးလေယာဉ်များနှင့် သင်္ဘောများသည် ပျောက်ဆုံးလေယာဉ်ကို ရှာဖွေလျက်ရှိကြောင်း ရေတပ်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ရိုက်တာ

သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

လေယာဉ်ပျောက် ရှာဖွေရာတွင် စုံစမ်း ထောက်လှမ်းရေးလေယာဉ် လေးစင်းနှင့် သင်္ဘော ၁၂ စင်းကို စေလွှတ်လိုက်ကြောင်း အိန္ဒိယကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ ထိုသို့ ရှာဖွေမှုသည် အိန္ဒိယသမိုင်းတွင် အကြီးမားဆုံးရှာဖွေမှုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယသည် ရေမိုင် ၇၅၀ ကွာဝေးသော အန်ဒမန်ကျွန်းများတွင် ၎င်း၏စစ်ရေးတပ်ရှိမှုကို အရှိန်မြှင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး ယင်းကျွန်းများသည် မလက္ကားရေလက်ကြားအနီးတွင်တည်ရှိသည်။ မလက္ကားရေလက်ကြားသည် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာမှ တောင်တရုတ်ပင်လယ်နှင့် အရှေ့အာရှကို ဆက်သွယ်ပေးသော ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး သင်္ဘောဆိပ်ကမ်းတစ်ခုဖြစ်လေ ရေလမ်းကြောင်း ဖြစ်သည်။

(ရိုက်တာ)

တရုတ်၌ မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၆ သန်း နေအိမ်စွန့်ခွာ



ပေကျင်း ဇူလိုင် ၂၃

တရုတ်နိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် အနည်းဆုံးလူ ၈၇ ဦးသေဆုံးပြီး လူပေါင်း ၁၆ သန်းနေအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးကြရကြောင်း နိုင်ငံပိုင်ဆိုင်ဟောသတင်းဌာနက စနေနေ့တွင် ဖော်ပြသည်။

မိုးကြိုးမုန်တိုင်းများကျရောက်ခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခြင်း၊ ရေကြီး၊ မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းတို့ကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူဘေးပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၌ လူပေါင်း ၇၂ ဦး သေဆုံးပြီး ၇၈ ဦးပျောက်ဆုံးကာ လူပေါင်း ၈ ဒသမ ၆ သန်းနေအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ရကြောင်းနှင့် အိမ်ခြေ ၅၀၀၀၀ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။ ဟူဘေးပြည်နယ်၌ လူပေါင်းကိုးသန်းနီးပါး နေအိမ်ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရကြောင်း အာဏာပိုင်များက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဟီနန်တွင်လည်း လူပေါင်း ၁၅ ဦးသေဆုံးပြီး ရှစ်ဦးပျောက်ဆုံးကာ လူပေါင်း ၇ ဒသမ ၂ သန်း နေအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးရကြောင်း နှင့် အိမ်ခြေ ၁၈၀၀၀ လည်း ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ နေရာအများအပြားတွင်လည်း ယခုနှစ်ဧွေရာသီကမိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၀၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ရသည်။ သီးနှံစိုက်ခင်းဟက်တာ ၁ ဒသမ ၅ သန်းကျော်မှာလည်း ပျက်စီးခဲ့ကာ စီးပွားရေးထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု ယွမ်ငွေဘီလီယံ ၂၀ ကျော် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဘီလီယံ)ခန့်ရှိကြောင်း အစိုးရက ပြောသည်။

ဗဟိုဘဏ်၏ သောကြာနေ့သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ရေဘေးသင့်ဒေသများကို ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)

ကုလအကြီးအကဲရာထူးနေရာ အသစ်အတွက် လုံခြုံရေးကောင်စီ ပထမအကြိမ် လျှို့ဝှက်စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့



သက်မွှေးမှု

မစ္စတာ ဘန်ကီမွန်း၏ သက်တမ်းကာလမှာ ၂၀၁၆ နှစ်ကုန်ပိုင်းအထိဖြစ်သည်။ ကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်မှာ ဆောင်းဦးပေါက်နောက်ပိုင်းကာလတွင် ကမ္ဘာ့အဖွဲ့အစည်းကြီး၏ ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်တစ်ဦး ပေါ်ထွက်လာရေး ရွေးချယ်ဖို့ပင်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိအကြီးအကဲ ဘန်ကီမွန်းသည် အဖွဲ့ကြီး၏နှစ်ပေါင်း ၇၀ သက်တမ်းအတွင်း ရှစ်ဦးမြောက် ခေါင်းဆောင်တစ်ဦး ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလပိုင်းမှစ၍ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၀ နှစ်ပြည့်ချိန် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်တွင် တာဝန်ပြန်ဆုံးမည် ဖြစ်သည်။

ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၃ နိုင်ငံ ပါဝင်သော အထွေထွေညီလာခံကို အတွင်းရေးမှူးချုပ် ရွေးချယ်သည့်အခါတိုင်း အများပြည်သူနှင့် အလွတ်သဘောဆွေးနွေးမှုများ ကျင်းပကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အနေဖြင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ကုလအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ မေးခွန်းများ

နိုင်ငံရေးသဘောတရားနှင့် သံတမန်ရေးရာကို ကျွမ်းကျင်ပြီး နှလုံးရည်ပြည့်ဝသော အတော်ဆုံး လူသားတစ်ဦးကို ရှာဖွေရမည်ဟု ဆိုသည်။

ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးလူမှုအဖွဲ့အစည်းကို ဦးဆောင်မည့်သူသည် အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ထင်ကြေးပေးနေကြသည်။ အရှေ့ဥရောပ မှ ဖြစ်လာရမည်ဟုလည်း မျှော်လင့်နေကြသည်။ လုံခြုံရေးကောင်စီသည် ဇွန်လ၌ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသုံးဦးနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသူများကို ဇူလိုင်လထဲ၌ တွေ့ဆုံသွားမည် ဖြစ်သည်။

ရလဒ်ကိုပြည်သူလူထုသို့ အသိပေးစေကာမူ မဲပေးဆုံးဖြတ်ခြင်းသည် မျှမျှတတဖြစ်စေလို၍ ဖြစ်ကြောင်း မစ္စတာဘန်ကီဟိုက ပြောခဲ့သည်။

မဲဆွဲဆုံးဖြတ်ခြင်းများကို လုံခြုံရေးကောင်စီ အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံမှ အဓိက ကိုယ်စားလှယ်အား ပီတိုအာဏာအသုံးပြု၍ မကန့်ကွက်မချင်း ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ကုလသမဂ္ဂ အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင် မဟုတ်သော လက်ရှိအလှည့်ကျ ၁၀ နိုင်ငံမှာ အန်ဂိုလာ၊ အီဂျစ်၊ ဂျပန်၊ မလေးရှား၊ နယူးဇီလန်၊ ဆိန်ဂေါ၊ စပိန်၊ ယူကရိန်း၊ ဥရုဂွေးနှင့်ဖင်နိဇွလာ နိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။

ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီမှ နောင်တက်လာမည့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်နေရာ အတွက် ယှဉ်ပြိုင်လာသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ပထမအကြိမ်လျှို့ဝှက်စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ရလဒ်ကိုထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။

လျှို့ဝှက်စစ်တမ်းကောက်ယူခြင်းကို ဇူလိုင်လအတွက် လုံခြုံရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်လာသူ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး ကိုရိုဘက်ဟိုက ရလဒ်အခြေအနေကို အဆိုပြုအဖွဲ့ဝင်ကိုယ်စားလှယ်များမှ တစ်ဆင့် ယှဉ်ပြိုင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများထံသို့ အကြောင်းကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထောက်များကို ပြောခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာတမ်း အပိုဒ်ခွဲ(၉၇) အရ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရာထူးနေရာကို လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ထောက်ခံချက်ရယူ၍ အထွေထွေညီလာခံမှ ဆုံးဖြတ်ခန့်အပ်နိုင်ကြောင်းပါရှိသည်။ အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံရှိသော လုံခြုံရေးကောင်စီမှ အပြီးသတ်ရွေးချယ်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးအား အထွေထွေညီလာခံတွင် အတည်ပြုနိုင်ရန်အတွက် ပေးပို့ရမည်။ ပီတိုအာဏာပိုင်ဆိုင်သော အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံမှ တရုတ်၊ ပြင်သစ်၊ ရုရှား၊ အင်္ဂလန်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။

နောက်ဆုံး ဆုံးဖြတ်ချက် မထွက်လာခင် အထိ လုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ၁၅ နိုင်ငံကြား စစ်တမ်းကောက်ယူမှု ဆွေးနွေးပွဲများကို ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ စစ်တမ်းကောက်ယူမှုသည် မဲအရေအတွက် အညွှန်းတစ်ခုဖြစ်နေပြီး ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ယှဉ်ပြိုင်မှု၏ ရောက်ရှိနေသည့်နေရာကို ကိုယ်စားပြုပေးနေမည်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်ပြီး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များက ယှဉ်ပြိုင်မှုအခြေအနေကို အသိပေးသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ဘက်စုံဟိုက သတင်းထောက်များကို ရှင်းပြခဲ့သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ကုလအကြီးအကဲနေရာ အတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၂ ဦး ယှဉ်ပြိုင်

အလွတ်သဘောအရ အစီအစဉ်အတိုင်းဆိုလျှင် နောင်ဖြစ်လာမည့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်နေရာသည် အရှေ့ဥရောပအုပ်စုမှ ဖြစ်ရမည်ဟု ဆိုသည်။ ထိုဒေသမှ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်တစ်ဦးမျှ ထွက်ပေါ်မလာသေးပေ

လျက်ရှိပြီး အရေအတွက်တစ်ဝက်ခန့်မှာ အမျိုးသမီးများဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ၁၂ ဦးအနက် ရှစ်ဦးမှာ အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများမှ ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့အထဲတွင် ယခင်ကုလသမဂ္ဂဒုတိယအဖွဲ့ဝင်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးအကြီးအကဲ အန်တိုနီယို ဂူတာရက်စ်၊ ဆလိုဗေးနီးယားသမ္မတဟောင်း ဒါနီလို တာ့စ်၊ ကုလယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင် ယူနက်စကို အထွေထွေညွှန်ကြားရေးမှူး အိုင်ရီနာဂိုကိုဗာ၊ နယူးဇီလန်ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဟယ်လင်ကလားစ် တို့ ပါဝင်သည်။

ကြာသပတေးနေ့က စစ်တမ်းကောက်ယူမှုတွင် လုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များက တစ်ဦးချင်းစီအတွက် “အားကောင်း”၊ “အားမကောင်း” နှင့် “ကြားနေ” စသည်ဖြင့် မဲပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယအကြိမ် စစ်တမ်းကောက်ယူမှုအတွက် အစီအစဉ်ရေးဆွဲရေးကော်မတီ သိရသည်။

အလွတ်သဘောအရ အစီအစဉ်အတိုင်း ဆိုလျှင် နောင်ဖြစ်လာမည့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်နေရာသည် အရှေ့ဥရောပအုပ်စုမှ ဖြစ်ရမည်ဟု ဆိုသည်။ ထိုဒေသမှ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်တစ်ဦးမျှ ထွက်ပေါ်မလာသေးပေ။ သို့သော်လည်း ရုရှားနှင့် အနောက်အမြဲတမ်းအဖွဲ့ဝင်အုပ်စုများအကြား ယူကရိန်း၊ ပဋိပက္ခနှင့်ပတ်သက်၍ တင်းမာမှုများရှိနေသဖြင့် အရှေ့ဥရောပကိုယ်စားလှယ်များအတွက် ဖြစ်နိုင်



မြေနှုတ်သွားခြင်းဖြစ်သည်။ သို့အတွက်ကြောင့် အခြားဒေသများမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ (ဥရောပအဖွဲ့ဝင်မဟုတ်သော အနောက်ဥရောပအုပ်စုများ၊ လက်တင်အမေရိကနှင့် အခြားအုပ်စုများ)သည် ထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်ဖို့ရာ သေချာသလောက်ဖြစ်နေသည်။

လက်ရှိ ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်

ကို ဖြေရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခင်က အသုံးပြုခဲ့သောလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် ယခုအခါ၌ နောက်ဆုံးအဆုံးအဖြတ်ကို ပေးနိုင်တော့မည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ကုလအထွေထွေ ညီလာခံ ဥက္ကဋ္ဌ မော်ဂန်လိုင်ကီတိုက ပြောသည်။ လုပ်ငန်းစဉ်အဆိုအရ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့ချုပ်ကြီးအား ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုမည့်သူသည်

သည်။ ယခင်က ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ရာထူးနေရာများကို လုံခြုံရေးကောင်စီမှ တံခါးပိတ်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး အထွေထွေညီလာခံသို့ အတည်ပြုရန် အမည်စာရင်းများ ပေးပို့ခဲ့သည်။ အထွေထွေ ညီလာခံကလည်း မည်သည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကိုမျှ မပယ်ချခဲ့ဖူးချေ။

ကိုးကား - ဝီကီ၊ ဆင်ဖွာ (၂၁-၇-၂၀၁၆)



မြူးနစ်မြို့၌ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကိုအမေရိကန် ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချ

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၂၃

ဂျာမနီတောင်ပိုင်းမြို့တော် မြူးနစ်၌ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ရေးသမားက အပြစ်မဲ့သူများအပေါ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ မှုကို အမေရိကန်က ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချခဲ့ကြောင်း သောကြာနေ့တွင် အိမ်ဖြူတော်ကပြောခဲ့သည်။

အချက်အလက်အလုံးစုံကို မသိရသေးသော်လည်း ဥရောပ၏အသည်းနှလုံးဖြစ်သော အတောက်ပဆုံး မြို့တော်တစ်ခု ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သည့်လုပ်ရပ်ကြောင့် သေဆုံးမှုများဖြစ်ခဲ့ပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်ပြောခွင့်ရသူ ဂျိုးစ်အားနက်က ဖော်ပြချက်တွင် ပြောခဲ့သည်။

သောကြာနေ့ ညနေပိုင်းက မြူးနစ်ရှိ ကုန်တိုက်တစ်ခုအနီး၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူကိုးဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ တစ်ကိုယ်တော် သေနတ်သမားသည် ၁၈ နှစ်အရွယ်သာ ရှိသေးသော ဂျာမန်-အီရန် ကပြားတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း ဒေသတွင်းရဲတပ်ဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ဂျာမနီမိတ်ဖက်များနှင့်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကို ကူညီပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အားနက်က ပြောခဲ့သည်။

(ဆင်ဖွာ)



နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
၂၀၁၆ ခုနှစ် အဓမ္မအကြိမ်မြောက် နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ (အမျိုးသား) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုဒုတိယအဆင့် ပွဲစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားလေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၃) ၌ ကစားသည့် အုပ်စု (ခခ) ပွဲစဉ်တွင် ပိုဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းက နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ဝါးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိဘောလုံးကွင်း၌ ကစားသည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဝါးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

Miss Universe Nay Pyi Taw 2016 ကို အလှမယ် မြတ်ကျော့ခိုင် ဆွတ်ခူးရရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
နေပြည်တော်တွင် ပထမဆုံးပြုလုပ်သည့် Miss Universe Nay Pyi Taw 2016 ရွေးချယ်ပွဲကို Model Up Date ကြီးမှူး၍ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဘောတပ်တန်းကျင်းပရာ ခါးနံပါတ်(၅) အလှမယ် မြတ်ကျော့ခိုင် က Miss Universe Nay Pyi Taw 2016 ဆုနှင့် Miss Healthy ဆုကို ရရှိခဲ့သည်။
1st Runner Up အဖြစ် Miss Body Beauty ဆုရှင် ခါးနံပါတ်(၁၄) အိသန္တာထွန်းနှင့် 2nd Runner Up အဖြစ် ခါးနံပါတ်(၁) ဟန်ရွှေမြူးတို့အား ရွေးချယ်ခဲ့သည်။
အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အလှမယ် ၁၃ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ မြန်မာ့ရိုးရာ ဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ ရေကူးအလှမယ် ဝတ်စုံ၊ စွယ်စုံဝတ်စုံအလှ၊ ဖက်ရှင်အလှ များ၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး IQ/EQ စမ်းသပ်ခြင်းတို့ဖြင့် ပရိသတ်အပါအဝင် အတွေ့အကြုံရှိ အလှမယ်ရွေးချယ်ရေး ခိုင်များ၊ 2014 Miss Universe Myanmar သွားထွင်အိန္ဒြာတို့က ရွေးချယ်ပေးခဲ့ပြီး ပထမဆန်ခါတင် ရှစ်ဦး၊ ဒုတိယဆန်ခါတင် ငါးဦး၊ နောက်ဆုံးသုံးဦး တို့ အဆင့်ဆင့် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။
Title ဆုများတွင် လိုက်လျော့ ညီထွေစွာနေနိုင်မှု (Miss Continental) ဆုကို ခါးနံပါတ်(၄) အလှမယ် မြသက်ခိုင်၊ အပြုံးအလှရှင်ဆု(Miss Best Smile) ကို ခါးနံပါတ်(၇) အလှမယ် ဂျယ်လီချို၊ မိမိကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်စိတ်ချမှုဆု (Miss Confidence) ကို ခါးနံပါတ်(၁၀) ရွှေရည်နန္ဒာ ဟန်၊ Miss Famous ဆုကို ခါးနံပါတ်(၁၃) အင်ကြင်းမေ၊ ဓာတ်ပုံ အလှမယ်ဆု (Miss Photogenic) ကို ခါးနံပါတ် (၁၂) ခိုင်မိမိဇော်လွင်တို့က အသီးသီးရရှိခဲ့သည်။
၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာ အလှမယ် Miss မိုးစက်ခိုင်လည်း တက် ရောက် ဆုချီးမြှင့်ကြောင်း သိရသည်။
ယခု Miss Universe Nay Pyi Taw 2016 ဆုရှင်သည် မကြာမီ ရန်ကုန်မြို့တွင်ကျင်းပမည့် Miss Universe Myanmar ရွေးချယ် ပြိုင်ပွဲအတွက် ဆန်ခါတင် ၂၀ တွင် ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း Miss

MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ မကွေးအသင်း ဒုတိယနေရာအတွက် နိုင်ပွဲရယူ

သတင်း-ညီမြတ်သော်တာ
၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၉)ပထမနေ့ကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ကျင်းပရာ မကွေး၊ ရခိုင်နှင့် ချင်းယူနိုက်တက် အသင်းတို့ နိုင်ပွဲများရရှိခဲ့သည်။
အောင်ဆန်းကွင်း၌ကျင်းပသောပွဲတွင် မကွေးအသင်းသည် ဇွဲကပင်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ရုံး/ထွက် ပြိုင်ပွဲဆီမီးဖိုင်နယ်တွင် တွေ့ဆုံနေသည့် အသင်းနှစ်သင်း၏ အကြံတွေ့ဆုံမှုဖြစ်ပြီး မကွေးအသင်းသည် ဒုတိယနေရာအတွက် အရေးပါသည့် နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မကွေးအသင်းသည် ယခုပွဲအနိုင်ရလဒ်ကြောင့် ဒုတိယနေရာရယူနိုင်ရန် အခွင့်အရေး ကောင်းသွားခဲ့သည်။ မကွေးအတွက် အနိုင်ဂိုးကို မိနစ် ၈၀ တွင် ဆယ်လက်က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။
ကျောက်တိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် ရခိုင်အသင်းသည် ဧရာဝတီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ရခိုင်

Table with 3 columns: (ပထူးကွင်း), (ပုံရွာကွင်း), (YUSC ကွင်း) and corresponding scores.

မှတ်သုံးလေ အားနည်းနေမည်
နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သုံးလေ အားနည်းနေ သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/လေ)

ခရီးသွားမယ်ဆို, စိတ်ချလုံခြုံဆုံးဖြေစိစေမယ့် ရှစ်ဘီးကား (3 Axles Bus) ကိုရွေးစီးပါ။

Advertisement for SUPER SEAT JJ Express. Includes text: 'အကြီးဆုံး ထိုင်ခုံ အကျယ်ဝန်းဆုံး နေရာ အတန်ဆုံး ကားလက်မှတ်ခ အကောင်းဆုံး ရှစ်ဘီးကားသစ် ရန်ကုန် - မန္တလေး သွားရင် ဂျေဂျေ ပဲရွေးစီးမယ် JJ Express Ph-09 977181230'.

Advertisement for bus services. Text: 'ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း'.

Table with 3 columns: စဉ်, တင်ဒါအမှတ်, ပစ္စည်းအမျိုးအမည်, အရေအတွက်. Lists equipment for E-Government project.

Table with 3 columns: ဖခင်အမည်မှန်, ဖခင်အမည်မှန်, ဖခင်အမည်မှန်. Lists names for bus services.

အ ခွင့် အ လမ်း ဖွဲ့ ရှာ ဘ ဝ အ တွက် တာ

လူငယ်တို့အတွက် လက်တစ်ကမ်းအကွာက အခမဲ့သင်တန်းများ

သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ-မေဦးမိုး

ဆူညံလှတဲ့ ဂဟေဆက်သံတွေကြားမှာ လူငယ်တွေရဲ့ အနာဂတ်တချို့ရှိပါတယ်။ ကျွမ်းကျင်ရာလုပ်ငန်းမှာ ဆိုလိုက် တတ်ကျွမ်းတဲ့ဘာသာရပ်အလိုက် လုပ်ငန်းခွင်ပြီးဆုံးသွားတာနဲ့ သူတို့ဘဝအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနိုင်ဖို့ အခွင့်အလမ်းတွေကို ဆပ်ကိုင်နိုင်ကြဖို့ ရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ သင်တန်းတွေကို တက်နေကြရပါတယ်။

လူငယ်တွေရဲ့ အသက်မွေးပညာကျွမ်းကျင်မှုဟာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတွေအတွက်တော့ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ လုပ်ငန်းခွင်တိုင်းမှာ လူငယ်တိုင်း မိမိကျွမ်းကျင်တဲ့ အတတ်ပညာတွေကို တစ်ဖက်ကမ်းခပ် တတ်မြောက်ထားကြပြီဆိုရင် လုပ်ငန်းတွေရဲ့ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ လွယ်လွယ်ကူကူပြီးမြောက် တယ်လို့ ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ်က ညွှန်းဆိုထားပါတယ်။

“ကမ္ဘာကျော် Apple နဲ့ Samsung တို့ရဲ့ ယှဉ်ပြိုင်မှုဟာ သူတို့ရဲ့ ကြွယ်ဝမှုမဟုတ်ပါဘူး။ သူတို့ ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ဘယ် လောက်တီထွင်ဆန်းသစ်နိုင်မလဲဆိုတဲ့ အပေါ်မှာ အဓိကယှဉ်ပြိုင် ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အလုပ်ရှင်တွေအနေနဲ့ အရည်အသွေးပြည့်ဝ တဲ့အလုပ်သမားတွေ ဘယ်လောက်ရှိသလဲ၊ ပြိုင်ဆိုင်ရင်း သူတို့ စီးပွားရေးတွေလည်း လိုက်ပြီးမြင့်မားရမယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာလည်း အလုပ်သမားတွေရဲ့ အရည်အသွေးတွေ အပီ လိုက်ပြီး မြှင့်တင်ပေးဖို့ အဓိကလိုအပ်နေပါပြီ” လို့ အလုပ်သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာနခွဲ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်လွင်က ပြောပါတယ်။

အရည်အသွေးပြည့်တဲ့လုပ်သားတွေရဖို့

ဒေသတွင်းသာမက နိုင်ငံတကာနဲ့ပါ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ရဖို့တဲ့ အရည်အသွေးပြည့်မီတဲ့ လုပ်သားထုတစ်ရပ် ပေါ်ထွက်လာဖို့ ဆိုတာ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တွေ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ လုပ်သား ရှင်တွေအပေါ်မှာ အဓိကမှီခိုနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအထဲမှာ လုပ်ငန်းခွင်အခြေပြုသင်တန်းတွေဟာ အလွန်အရေးကြီးတဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ ဦးကျော်ကျော်လွင်က ဆိုထားပါတယ်။

“သင်တန်းပေါင်းစုံတက်ပြီးလို့ အမှန်တကယ်လုပ်ငန်းခွင်



ဝင်ရောက်တဲ့အချိန်မှာလည်း လိုအပ်ချက်တွေက ရှိနေဆဲပါ။ ပုဂ္ဂလိကသင်တန်းတွေက မှီလှိုပေါက်နေတဲ့ အနေအထားမှာ အစိုးရကလည်း အခမဲ့သင်တန်းတွေ ဖွင့်နေတာက ကျန်တော် တို့လို အရင်းအနှီးအားနည်းတဲ့ လူငယ်တွေအတွက် အားထား စရာတစ်ခုဖြစ်လာပါတယ်” ဟု အလုပ်သမားကျွမ်းကျင်မှု လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းဆင်းတစ်ဦးက ဆိုပါတယ်။

လူဦးရေတိုးပွားလာတာနဲ့အမျှ လုပ်သားဈေးကွက် ကျယ်ပြန့်လာတာနဲ့အမျှ အရွယ်မတိုင်မီ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက် ကြတဲ့ ဦးရေကလည်း နှစ်စဉ်နဲ့အမျှ တိုးတက်နေတာပါ။ မိရိုးဖလာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကနေ စက်ရုံ အလုပ်ရုံလုပ်ငန်းခွင်တွေအထိ ငယ်ရွယ်စဉ်ကတည်းက ဝင်နေကြပေမယ့် ခိုင်မာတဲ့အတတ်ပညာ အထူးသဖြင့် Skills အလုပ်သမားဖြစ်လာဖို့ကတော့ အလှမ်း

နောက်ဆက်တွဲ “က”

ပြည်ပအလုပ်အကိုင်အကျိုးဆောင်လိုင်စင်ရအေဂျင်စီများမှတစ်ဆင့် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ မြန်မာအလုပ်သမားများအားစေလွှတ်ရန် တင်ပြလာသည့် Demand Letter နှင့်ပတ်သက်သည့်အချက်အလက်များ

Table with columns for company name, address, phone number, and other details for various companies like Golden Plant Co., Ltd., Lion Petroleum Products Sdn.Bhd, etc.

Table with columns for company name, address, phone number, and other details for various companies like Myanmar Shwe Yanant Co., Ltd., Dumar Management & Services Private Ltd, etc.

ဝေးနေဆဲဖြစ်ပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်းမှာ စက်မှုနဲ့သက်မွေးပညာဥပဒေကို ရေးဆွဲ နေပြီး အလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုစံတွေနဲ့ တိုင်းတာလို့ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဥပဒေတွေကိုလည်း အကောင် အထည်ဖော်နေပါတယ်။ ပုံမှန် ပညာရေးကနေ ခွဲထွက်တဲ့ ပြင်ပ အလုပ်အကိုင် အခြေပြုလေ့လာသင်ယူမှုတွေ အားကောင်းစွာ ဆိုတာ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ အလွန်အရေးကြီး တယ်လို့ သိရပါတယ်။

၁၉၅၀ပြည့်နှစ် အလုပ်အကိုင်နှင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး ဥပဒေအရ မြန်မာလုပ်သားထု ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးမှုတွေအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်သင်ကြားနေတာတွေ ကို အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနကနေ ၁၉၇၂ ခုနှစ်က တည်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့၊ ကုလ သမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစဉ်တို့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး နိုင်ငံအဆင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သင်ကြားလေ့ကျင့်ရေးစီမံကိန်း ကို စတင်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှာ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တဲ့ အလုပ်အကိုင်နဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေအရ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့် ရေးသင်တန်းကျောင်းတွေနဲ့ စစ်ဆေးရေးကဏ္ဍတွေကို ပုဂ္ဂလိက ကိုပါ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ဖို့ ကြိုးပမ်းနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။

ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းတွေလိုအပ်တာ

ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ဖြည့်ဆည်းနိုင်ဖို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေး၊ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားမြှင့် တင်ရေးတွေမှာ လုပ်သားအင်အား လိုအပ်နေဆဲဖြစ်သလို ရှိရင်းစွဲအများစုကလည်း အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာ မြှင့်တင်မှု တွေ လိုအပ်နေတာကို သင်တန်းတွေ အဆင့်မြှင့်ပြီး အမြန်ဆုံး ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရမယ်လို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကလည်း ပြောကြားထားခဲ့ဖူးပါတယ်။

“သင်တန်းကြေးက တစ်သိန်းဝန်းကျင် ပေးပြီး တက်ရပါ တယ်။ အခြေခံလောက်တော့ ကျွမ်းကျင်သွားတယ်။ ဒါပေမယ့် ဆက်ပြီး သင်ဖို့တော့ လိုနေသေးတာကို သိပါတယ်။ သင်တန်း တွေချည်းတက်ပြီး အချိန်မပေးနိုင်တော့လို့ သင်ထားတဲ့ ဟာတွေနဲ့ပဲ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ခဲ့ရတော့ လစာက သူများတန်းတူ မရနိုင်သလို ကျွမ်းကျင်မှုကလည်း အလုပ်ထဲမှာ အများကြီး ကွာပါတယ်။ ကျွန်မတို့အတွက် အခမဲ့သင်တန်းတွေ ဖွင့်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်ပြင်ပမှာ သင်ကြားပေးသင့်တယ်” လို့ အထည်ချုပ် အလုပ်သမားတစ်ဦးက ပြောပါတယ်။

ILO က ဘာတွေ ပံ့ပိုးနေသလဲ

မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကုန်သွယ်မှုနဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအမျိုးမျိုး အတွက် စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနည်းလမ်းတွေအရ ILO က

ဆီဒင်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့တို့ လုပ်ဆောင် နေတာရှိပါတယ်။ Skills for Trade and Economic Diversification ဆိုတဲ့ စီမံကိန်းဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနဲ့ ဟိုတယ်/ခရီး ကဏ္ဍနှစ်ခုမှာ ထိရောက်တဲ့ အလုပ်သမား ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းတွေ ပေးအပ် သွားမှာဖြစ်လို့ မိဒီယာတွေကနေတစ်ဆင့် သင်တန်းခေါ်ယူမှုတွေ မြင်တွေ့ရတော့မှာပါ။

ကျေးလက်အခြေပြုသင်မွေးပညာတွေစီမံ

ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရေးအဖွဲ့နဲ့ လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ ပေးရေးအဖွဲ့တို့ရဲ့ အထောက်အပံ့တွေနဲ့ ပြည်တွင်း သက်မွေးပညာလေ့ကျင့်ရေး လုပ်ငန်းတွေ လုပ်နေပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ လုပ်သားကျွမ်းကျင်မှု ခံသတ်မှတ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းနေသလို တစ်ဖက်မှာလည်း နည်း ပညာအကူအညီတွေပေးအပ်ပြီး မွန်ပြည်နယ် နဲ့ ကရင်ပြည်နယ်တွေမှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်ကနေ စတင်လို့ ကျေးလက်အခြေပြုသင်မွေးပညာ တွေ သင်ပေးနေတာတွေရှိပါတယ်။ အိမ်တွင်း လျှပ်စစ်သွယ်တန်းမှု၊ ကျေးလက်စက်ပြင်မှု၊ စက်ချုပ်နဲ့ အလှူဖန်တီးမှုသင်တန်းတွေ အခမဲ့ ပေးနေတာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းမှာတင် လူဦးရေ ၁၀၅၄ ဦးကို သင်ကြားပေးပြီးခဲ့ပြီလို့ သိရပါတယ်။ ထပ်မံဖွင့်လှစ်တဲ့ သင်တန်းတွေ ကို တက်ရောက်လိုသူတွေဟာ မြန်မာတွေမှာ ရှိတဲ့ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာနခွဲကို ဆက် သွယ်စုံစမ်းစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါတယ်။

အလုပ်သင် သင်တန်းသားတွေ မွေးထုတ်မယ်

သက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု ပညာသင်သင် တန်းကျောင်းတွေ၊ လူငယ်တွေအတွက် အခြေ ခံသက်မွေးသင်တန်းတွေကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ကနေစတင်ပြီး ဖွင့်လှစ်သွားဖို့ ရည်ရွယ်ထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ အဲဒီထဲ ကမှာ အလုပ်သင်သင်တန်းသား ၁၀၀၀နဲ့ တွဲ လွှဲနည်းပြသင်တန်းသား ၃၀၀ ကို နှစ်စဉ် မွေးထုတ်ဖို့အတွက် နိုင်ငံတကာအကူအညီ တွေနဲ့ စတင်လုပ်ဆောင်နေပြီလို့ သိရပါတယ်။

စာမျက်နှာ (၁၆) သို့

တူထုခံရသောနာယကကြီးနှင့် ပုဒ်ထားရှုပ်ဝါကျ



မောင်ခင်မင်(မနုဗြူ)

“စာရေးတဲ့အလုပ်က မလွယ်ဘူးနော် ဘာဘာ”
 “ဟေ့၊ သမီးကဘာတွေ့မိလို့လဲ”
 “ဝါကျထဲမှာ ကပ်ထားသင့်တဲ့ပုဒ်ချင်းကပ်မထားဘဲ၊ ကပ်ထားသင့်တဲ့ပုဒ်ချင်း ကပ်ထားမိရင် အဓိပ္ပာယ်ရှုပ်ထွေးသွားတတ်တာကို တွေးမိလို့ပါဘာ”
 “အင်း...ဒါကြောင့်လည်း ပုဒ်အထားအသိုက်ရှုပ်တဲ့ဝါကျတွေ၊ ပုဒ်ထားရှုပ်ဝါကျ ဆိုပါတော့၊ အဲဒီဝါကျမျိုးတွေကို နုမုနုနုပြုပြီး ဘာဘာတို့ သမီးတို့ ခုလိုဆွေးနွေးနေရ တာပေါ့ကွယ်။ ဘာဘာမိတ်ဆွေတစ်ယောက်ပြောပြတာ သမီးကိုပြောရဦးမယ်”
 “ပြောပြပါဘာ”
 “ဘာမိတ်ဆွေက ဓမ္မဗိမာန်ကျောင်းကြီးတစ်ကျောင်း ပန္နက်ရိုက်တဲ့အခမ်း အနားမှာ အခမ်းအနားမှူးကြေညာတဲ့စကားကို ပြောပြတာလေ”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “ပန္နက်ရိုက်ခါနီးမှာ အခမ်းအနားမှူးက ကြေညာသတဲ့ ‘အခုအချိန်ကစပြီး နာယကကြီးအား တူဖြင့်ကိုးချက်ထု၍ ပန္နက်ရိုက်ပေးပါရန် လေးစားစွာပန်ကြား အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား’ လို့ ကြေညာတာတဲ့လေ”
 “ဟာ... နာယကကြီးတော့ဒုက္ခပါပဲ။ တူနဲ့ကိုးချက်တောင် အထုခံရမယ် ဆိုတော့...”
 “အဲဒါပြောတာပေါ့။ ပုဒ်ထားရှုပ်ဝါကျတွေက ဖတ်လိုက်ကြားလိုက်တာနဲ့ အထိတ်တလန့်ပဲဖြစ်ရမလို့ ရယ်ပဲရယ်ရမလို့လေ။ ဝါကျဆုံးတော့မှ ဆိုလိုတာကိုသိပြီး ရေးပုံအဆီအငေါ့မတည့်လို့ အဲဒီလိုဖြစ်တာဆိုတာ သဘောပေါက်တယ်လေ”
 “ဘာ၊ ဒါဆိုရင် ‘နာယကကြီးအား’ ဆိုတဲ့ပုဒ်ကို ‘လေးစားစွာပန်ကြားအပ် ပါတယ်’ ဆိုတဲ့ပုဒ်နဲ့ ကပ်ထားမှအဆင်ပြေမှာပေါ့နော်”
 “ဟုတ်တယ်လေကွယ်။ ‘အခုအချိန်ကစပြီး တူဖြင့်ကိုးချက်ထု၍ ပန္နက်ရိုက် ပေးပါရန် နာယကကြီးအား လေးစားစွာပန်ကြားအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား’ လို့ ကြေညာ ရင်ဘာရှုပ်စရာရှိမှာလဲ”
 “ဘာဘာပြောသလိုပဲ ဒီဝါကျထဲမှာ ကြိယာတစ်ခုထက်ပိုနေတော့ နာယကကြီး အားဆိုတဲ့ပုဒ်၊ ဒါကပြုလုပ်ခံရတဲ့သူကိုပြောတာဆိုတော့ ကံပုဒ်ပေါ့နော်ဘာ”
 “အင်းပေါ့”
 “အဲဒီကံပုဒ်ဟာ ဘယ်ကြိယာနဲ့ဆိုင်သလဲဆိုပြီး စဉ်းစားရမှာပေါ့”
 “ဟုတ်တယ်လေ”
 “ဒီတော့ ‘နာယကကြီး’ ဆိုတဲ့ကံပုဒ်ဟာ တူနဲ့ကိုးချက်အထုခံရမယ့်သူလည်း မဟုတ်ဘူး။ ပန္နက်တွင်းထဲ အချစ်ခံရမယ့်သူလည်းမဟုတ်ဘူး။ ပန္နက်ရိုက်ဖို့ မေတ္တာ ရပ်ခံတာကို ခံရတဲ့သူသာဖြစ်တယ်ဆိုတာ အဓိပ္ပာယ်အရ ထင်ရှားနေတာပဲလေ”
 “ဪ... သမီးက ဒီသဘောကို မှန်မှန်ကန်ကန်စဉ်းစားတတ်တဲ့သူမို့ အဲဒီလို သိတာလေ။ ပြောတဲ့သူက သမီးလိုမခဉ်းစားတတ်လို့ ခုလိုပြောမိတာဖြစ်မှာပေါ့ကွယ်”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “ဘာဘာကိုယ်တိုင်ကြံဖူးတာရှိသေးတယ်။ ဆုပေးပွဲတစ်ခုမှာ ဝန်ကြီးလည်း တက်တယ်။ အခမ်းအနားမှူးလုပ်တဲ့ မိန်းကလေးက ‘ဘာဝန်ကြီးအား ဆုချီးမြှင့်ပေး ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်ရှင်’ လို့လည်း ကြေညာလိုက်ရော ဝန်ကြီးက

နေရာကချက်ချင်းထပြီ ‘ဒါဆိုငါ့ကိုဆုပေးမှာပေါ့။ ပေးပေး’ လို့ပြောလိုက်တော့ အဲဒီမိန်းကလေးလည်း လန့်သွားပြီး မြေမကိုင်မိ လက်မကိုင်မိဖြစ်သွားရောလေ”
 “ဟုတ်တာပေါ့နော်ဘာ၊ ‘ဆုချီးမြှင့်ပေးပါရန် ဘာဝန်ကြီးအား လေးစားစွာ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်ရှင်’ လို့ပြောမှ ရှင်းမှာပေါ့နော်”
 “ဟုတ်ပါတယ်။ အဲဒီဝါကျမျိုးတွေက ပုဒ်အထားအသိုက်ရှုပ်သွားလို့ အဓိပ္ပာယ် လည်းရှုပ်သွားတာလေ။ အဓိပ္ပာယ်အရ နာယကကြီးဆိုတာ တူနဲ့အထုခံရမယ့်သူ မဟုတ်ဘူး။ ပန္နက်ရိုက်ဖို့ မေတ္တာရပ်ခံတာ ခံရတဲ့သူသာဖြစ်တယ်။ ဒီလိုပဲ ဝန်ကြီးဟာ လည်း ဆုချီးမြှင့်ခံရမယ့်သူ မဟုတ်ဘူး။ ဆုချီးမြှင့်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်ခံရတဲ့သူသာ ဖြစ်တယ် ဆိုတာသိနေတာမို့ အမှန်ကိုအဓိပ္ပာယ်ကောက်ဖို့ မခဲယဉ်းဘူးလေ။ ဒါပေမယ့် အဲဒီလိုအဓိပ္ပာယ်အရ မှန်သလား မှားသလားမသိသာတဲ့ ဝါကျမျိုးကျတော့ ပြဿနာ ရှိတာပေါ့ကွယ်”
 “နုမုနုနုကလေးပြောပြပါ ဘာ”
 “အင်း... ဆိုပါတော့။ ကုမ္ပဏီတွင် အရောင်းပစ္စည်းများ ပျောက်ဆုံးနေသည့် အတွက် မန်နေဂျာအား စစ်ဆေးအရေးယူပေးပါရန် တိုင်ကြားသည်ဆိုတဲ့ ဝါကျမျိုး ပေါ့” (စာရွက်တွင်ရေးပြလိုက်ပါသည်)
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “အဲဒီဝါကျဟာ အဓိပ္ပာယ်နှစ်မျိုးကောက်လိုရတယ်။ ကုမ္ပဏီကပစ္စည်းတွေ ပျောက်သွားလို့ စစ်ဆေးအရေးယူပေးဖို့ တာဝန်ရှိတဲ့မန်နေဂျာကို တိုင်ကြားတာလည်း ဖြစ်နိုင်တယ်။ တာဝန်ရှိတဲ့မန်နေဂျာကို စစ်ဆေးအရေးယူပေးဖို့ သက်ဆိုင်ရာကို တိုင်ကြားတာလည်းဖြစ်နိုင်တယ်။ ဟုတ်တယ်မဟုတ်လား”
 “ဟုတ်ပါတယ်ဘာ”
 “ဒီလိုဆိုရင် ဘယ်အဓိပ္ပာယ်မှန်တယ်ဆိုတာ ဘယ်လိုသိနိုင်မလဲ”
 “ရှေ့မှာပြတဲ့ဝါကျတွေကို အဓိပ္ပာယ်အရ မဖြစ်နိုင်တာမျိုးမပါဘဲ နှစ်မျိုးစလုံး ဖြစ်နိုင်တာမို့ ဘယ်အဓိပ္ပာယ်မှန်တယ်ဆိုတာ မပြောနိုင်ပါဘူးဘာ”
 “ဟုတ်တယ်။ နှစ်မျိုးစလုံးဖြစ်နိုင်တော့ အဓိပ္ပာယ်ကို အားကိုးလို့မရတော့ဘူးလေ။ အဓိပ္ပာယ်အရ နှစ်မျိုးစလုံးဖြစ်နိုင်နေတာကို။ ဒီတော့ဘာဘာတို့ပြောနေကျ ပုံသေနည်း အတိုင်းပဲ သက်ဆိုင်တဲ့ပုဒ်ချင်း အတတ်နိုင်ဆုံးကပ်ထားဖို့လိုအပ်တာပေါ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “ကဲ...သမီးပဲပြောစမ်းပါ။ မန်နေဂျာကိုအရေးယူပေးဖို့ သက်ဆိုင်ရာကို တိုင်တယ်ဆိုရင် ဘယ်လိုရေးမလဲ”
 “ဟုတ်ကဲ့ ‘ကုမ္ပဏီတွင် အရောင်းပစ္စည်းများ ပျောက်ဆုံးနေသည့်အတွက်

မန်နေဂျာအား စစ်ဆေးအရေးယူပေးပါရန်(သက်ဆိုင်ရာသို့)တိုင်ကြားသည်’ လို့ရေး ရင် ဖြစ်မယ်ထင်ပါတယ်ဘာ”
 “ဟုတ်ပါပြီ ‘မန်နေဂျာအား’နဲ့ ‘စစ်ဆေးအရေးယူပေးပါရန်’ နဲ့ ကပ်ထားတဲ့အပြင် ‘သက်ဆိုင် ရာသို့’ ဆိုတဲ့စကားပါ ဖြည့်လိုက်တဲ့အတွက် အဓိပ္ပာယ်မရှုပ်တော့ဘူးပေါ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “ကဲ... အရေးယူပေးဖို့ မန်နေဂျာကို တိုင်တာဆိုရင်ရော”
 “ ‘ကုမ္ပဏီတွင် အရောင်းပစ္စည်းများ ပျောက်ဆုံးနေသည့်အတွက် စစ်ဆေး အရေးယူပေးပါရန် မန်နေဂျာကို တိုင်ကြားသည်’ ဆိုရင် အဲဒီအဓိပ္ပာယ်ရမယ်ထင် ပါတယ်ဘာ”
 “ဟုတ်ပါတယ်။ ကဲ...သမီးကိုလေ့ကျင့်ခန်းတစ်ခုပေးမယ်။ ဒီဝါကျကိုကြည့်စမ်းပါ။ (‘အရေးပေါ်အခြေအနေပေါ်ပေါက်သည့်အတွက် ကြီးကြပ်သူများအား ခရီးသွား ခွင့်မပေးရန် ညွှန်ကြားထားသည်’ ဟု ရေးပြလိုက်သည်။)”
 “အဲဒီဝါကျကို ဘယ်လိုအဓိပ္ပာယ်ကောက်မလဲသမီး”
 “ဒီဝါကျကိုလည်း အဓိပ္ပာယ်နှစ်မျိုးကောက်လိုရပါတယ်ဘာ”
 “ဆိုပါဦး”
 “အရေးပေါ်အခြေအနေ ပေါ်ပေါက်နေတဲ့အတွက် ကြီးကြပ်သူတွေ ခရီးမသွားနဲ့ ဆိုပြီး ခရီးသွားခွင့် ပိတ်တာလည်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ တခြားအမှုထမ်းတွေကို ခရီးသွား ခွင့်မပေးဖို့ ကြီးကြပ်သူတွေကို ညွှန်ကြားတာလည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်”
 “ဟုတ်တာပေါ့။ အဓိပ္ပာယ်အရ နှစ်မျိုးစလုံးဖြစ်နိုင်တယ်လေ။ ဒီတော့ ...”
 “ဒီတော့ ‘အရေးပေါ်အခြေအနေပေါ်ပေါက်နေသည့်အတွက် ခရီးသွားခွင့် မပေးရန် ကြီးကြပ်သူများအား ညွှန်ကြားထားသည်’ လို့ ရေးရင်အမှုထမ်းတွေကို ခရီးသွားခွင့်မပေးနဲ့ဆိုပြီး ကြီးကြပ်သူတွေကို အထက်က ညွှန်ကြားတဲ့အဓိပ္ပာယ်ပါ”
 “ဟုတ်ပြီ”
 “အရေးပေါ်အခြေအနေပေါ်ပေါက်နေသည့်အတွက် ကြီးကြပ်သူများအား ခရီး သွားခွင့်မပေးရန် စက်ရုံများကို အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က ညွှန်ကြားထားသည်’ ဆိုတာမျိုး ရေးရင်တော့ ကြီးကြပ်သူတွေ ခရီးမသွားရဘူးလို့ ညွှန်ကြားတဲ့အဓိပ္ပာယ်ပေါ်လွင် မှာပေါ့ဘာဘာရယ်။ စကားဖြည့်ရေးဖို့ လိုမယ်ထင်ပါတယ်”
 “အေးပေါ့။ ဟိုလိုလို ဒီလိုလို ထင်ယောင်ထင်မှားမဖြစ်ရအောင် စကားဖြည့် ရေးသင့်ရင်လည်း ရေးရမှာပေါ့။ အရေးကြီးတာက ပုဒ်ထားမရှုပ်အောင်၊ ဆိုင်ရာ ပုဒ်ချင်းနီးအောင် သတိထားဖို့ပါပဲကွယ်”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ ဘာ”

အဓိပ္ပာယ်အရ နာယကကြီးဆိုတာ တူနဲ့အထုခံရမယ့်သူမဟုတ်ဘူး။ ပန္နက်ရိုက်ဖို့ မေတ္တာရပ်ခံတာ ခံရတဲ့သူသာဖြစ်တယ်။ ဒီလိုပဲ ဝန်ကြီးဟာလည်း ဆုချီးမြှင့်ခံရမယ့်သူ မဟုတ်ဘူး။ ဆုချီးမြှင့်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်ခံရတဲ့သူသာဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိနေတာမို့ အမှန်ကိုအဓိပ္ပာယ်ကောက်ဖို့ မခဲယဉ်းဘူးလေ။ ဒါပေမယ့် အဲဒီလိုအဓိပ္ပာယ်အရ မှန်သလား မှားသလားမသိသာတဲ့ ဝါကျမျိုးကျတော့ ပြဿနာရှိတာ ပေါ့ကွယ်

အင်းဝရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်အား အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မည်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၃

အင်းဝရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်အား မွမ်းမံထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ပြုသထားသည့် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအနုပညာပစ္စည်းများအား အဆင့်မြှင့်တင်ခင်းကျင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဩဂုတ်လနောက်ဆုံးပတ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြုတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် အင်းဝပြုတိုက် မွမ်းမံထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခင်းကျင်းလုပ်ငန်းများအပြင် အင်းဝဂူကြီးသုံးလုံးမှ အလယ်ဂူဘုရားအမှတ် ၁၇၄၊ အင်းဝနန်းမြင့်မျှော်စင်၊ အင်းဝရှေးဟောင်းနယ်မြေတွင် ထင်ရှားသည့် သာသနိက အဆောက်အအုံတစ်ခု ဖြစ်သော လေးထပ်အုတ်ကျောင်းကြီးနှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် နိုင်ငံတော် ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် တူးဖော်သုတေသနပြုထားသည့် အင်းဝနန်းတော်ရာမြို့ရိုးတို့ကို လည်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြုတိုက်ဦးစီးဌာန (မန္တလေး) ဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညိုမြင့်ထွန်းက ပြောသည်။

“အင်းဝပြုတိုက်မှာပုဒ္ဓုအနုပညာပြခန်းအင်းဝခေတ်လူမှုအသုံးအဆောင်ပစ္စည်း ပြခန်းနဲ့အင်းဝခေတ် ဝိသုကာအနုပညာလက်ရာပြခန်းတွေ ပြသထားပါတယ်။ ဒီပြတိုက်ကိုလာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူတွေ စိတ်ဝင်စားမှုပိုမိုရရှိစေဖို့နဲ့ သဘာဝ ဘေးဒဏ်အင်းဆက်ပိုးမွှားအန္တရာယ်နဲ့ လူတွေကိုင်တွယ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုမှ ကင်းဝေးအောင် ပြန်လည်ခင်းကျင်းပြသသွားမှာပါ။ ပြီးတော့ ဧရာဝတီမြစ်ရေကြီးလို့ ရေလင်ရောက်မှု ကာကွယ်ဖို့အတွက် စန္ဒာပူရီရေတံခါးနဲ့ အင်းဝမြို့ရိုး အချို့နေရာတွေက ရေလင်ရောက်နိုင်တဲ့နေရာတွေကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းတဲ့လုပ်ငန်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက် သွားမှာပါ” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။



အဆိုပါလုပ်ငန်းများအားလုံးအတွက် သတင်းစာတွင် တင်ဒါခေါ်ယူထားပြီး ဩဂုတ် ၁၁ ရက်တွင် တင်ဒါဖွင့်၍ တင်ဒါအောင်မြင်သည့်ကုမ္ပဏီမှ ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံးပတ်တွင် လုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား

မြန်မာပြည်ချန်ပီယံဖြစ်ရေး ဦးတည်နေသည့် အောက်မြန်မာပြည် ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကရဲ့ နဂါးမာန်ကလပ်

သတင်းဆောင်းပါး- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)

ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကတစ်ခုဖြစ်သည့် မြန်မာပြည်ချန်ပီယံများ၊ နည်းပြများနှင့် ကစားသမားများအဖွဲ့အစည်းများသည် အတောင့်တဆုံး၊ အဖြစ်ချင်ဆုံးရည်မှန်းချက်အိမ်မက်ဟာ မြန်မာပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံဖြစ်ရေးပင် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာပြည် ချန်ပီယံတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ ရည်ရွယ်ချက်တည်လာသူ အားကစားသမားတစ်ဦးအတွက် ဘဝရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေဖြစ်တဲ့ အချိန်ပေးကြိုးစားမှုတွေနဲ့အတူ ဆုံးရှုံးနစ်နာ၊ စွန့်လွှတ်ခဲ့ရတာတွေက အများကြီးပါ။ ချန်ပီယံဖြစ်လာတဲ့အချိန်မှာတော့ အိမ်အိမ်မက်ဆိုး၊ အတားအဆီးကြားထဲက လွတ်မြောက်မှုတန်ဖိုးဟာ မည်သည့်အရာနဲ့မှ ချန်ပီယံတိုင်းလဲကြမှာ မဟုတ်ကြပါဘူး။ ယနေ့အခွင့်အခွင့်ကြုံလို့ ရန်ကုန်မြို့တောင်ဒဂုံမြို့နယ်မှာ ရှိတဲ့ နည်းပြချုပ်ကိုကျော်စိုး (ကဘော်မြေ) ကိုင်တွယ်နေတဲ့ ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကရဲ့ အောက်မြန်မာပြည်နဂါးမာန်ကလပ်ကို ရောက်ဖြစ်ခဲ့တယ်။ လတ်တလောနဂါးမာန်ရဲ့ အဓိကဦးတည် လျှောက်လှမ်းမှုကတော့ မြန်မာပြည်ချန်ပီယံဖြစ်ရေးလို့ ဆိုလာပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့လောကတစ်ခုမှာ နည်းပြချုပ်တစ်ဦးရယ်လို့ နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာ မားမားမတ်မတ်ရပ်တည်လာခဲ့တဲ့ နဂါးမာန်နည်းပြချုပ်ရဲ့ ဦးတည်လျှောက်လှမ်းမှု ပန်းတိုင်ကတော့ အလှမ်းမဝေးတော့ဘဲ လပိုင်းအနည်းငယ်အတွင်းမှာ ဦးတည်ချက်ပန်းတိုင် အထမြောက်အောင်မြင်မလား စောင့်ကြည့်ရတော့မှာပါ။ ပြောရရင် ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကတစ်ခုမှာ ချန်ပီယံလူပုဂ္ဂိုလ်လို့ များများစားစားမရှိခဲ့တာ နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ယခင်မြန်မာပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံ လက်ဝှေ့ကျော်ဟောင်း ဝမ်းချိုင်းကလည်း ခုနောက်ပိုင်း မြန်မာပြည် ချန်ပီယံတွေဟာ အရင်ကလို ပြိုင်ဘက်ကောင်းတွေ များများစားစားမရှိတော့ဘူး။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကမှာ မျိုးဆက်သစ်တွေမွေးမြူဖို့ အတော်လေးကို လိုအပ်နေတယ်လို့ ပြောခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဟုတ်လည်း ဟုတ်ပါတယ်။ ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကမှာ ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော်များသာ လေးငါးခြောက်ဦး အပြိုင်ပေါ်ထွက်လာပေမယ့် ချန်ပီယံဖြစ်ရေးကိုတော့ ကြိုးစားရန်ကုန်မှ အားနည်းနေကြသေးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ကတော့ ချန်ပီယံလူပုဂ္ဂိုလ်လို့ ပွဲစီစဉ်သူ ကိုနိုင်မိုး ဦးဆောင်တဲ့ လက်ရှိချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်းနဲ့ ဆရာဦးဝင်းဇင်ဦးကိုင်တွယ်သည့် သတ္တိကလပ်မှ စောဂေါ်မုဒိုတို့ရဲ့ရှားရှားပါးပါးပွဲကိုတော့ ရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ်ပရိသတ်များ ကြည့်ရှုခွင့်ရလိုက်ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ချန်ပီယံလူပုဂ္ဂိုလ်ဟာ ပရိသတ်အားရကျေနပ်မှု မရှိခဲ့ပါဘူး။ အကြောင်းက အားမတန်မာန်လျှော့ခဲ့ရတဲ့ စောဂေါ်မုဒိုကို လက်ရှိချန်ပီယံ ပထမအချို့ မိနစ်ပိုင်းမှာပင် အောက်မြေကန်ချက်များဖြင့် ပွဲသိမ်းနိုင်မှုကြောင့်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုတော့ နဂါးမာန်ကလပ်ရဲ့ ဒုတိယအကြိမ် မြန်မာပြည်အလွတ်တန်း ချန်ပီယံဖြစ်ရေး ကြိုးစားရန်ကန်မှ ကိုရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ်ပရိသတ်များ အနေနဲ့အမြန် ကြည့်ရှုခွင့် ရရှိတော့မှာပါ။

လတ်တလော မြန်မာပြည်ချန်ပီယံဖြစ်ရေး ကြိုးစားနေတဲ့ နဂါးမာန်ကလပ်မှ နည်းပြချုပ် ကိုကျော်စိုး (ကဘော်မြေ)က “နဂါးမာန်ကလပ်ရဲ့အဓိကဦးတည်နေတဲ့ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကတော့ မြန်မာပြည်ချန်ပီယံဖြစ်ရေးပါ။ ဖြစ်နိုင်တဲ့သူဟာ

ချန်ပီယံဖြစ်ဖို့ လိုအပ်သလို ဝိတ်အလိုက်အတန်း တိုင်းမှာလည်း ချန်ပီယံဖြစ်အောင်တော့ မွေးထုတ်ရမှာပါ။ ဒါဟာ နဂါးမာန်ကလပ်ရဲ့အဓိကပန်းတိုင် ရည်ရွယ်ချက်ပဲ။ အခု မြန်မာပြည်ချန်ပီယံဖြစ်ဖို့ လက်တစ်ကမ်းအလို မှာ ရောက်နေတာကတော့ ကျွန်တော့်တပည့် တူးတူးပါ။ သူဟာချန်ပီယံဖြစ်ရေး အနီးစပ်ဆုံး လက်တစ်ကမ်းမှာ ရှိနေပါတယ်။ ပွဲစီစဉ်မယ့် သူရှိလို့ အခွင့်အရေးရရင်တော့ အခု လက်ရှိ ချန်ပီယံကိုလည်းထိုးမှာပဲ။ လက်ရှိချန်ပီယံနဲ့ တူးတူးဟာ သူငယ်ချင်းဆိုပေမယ့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ သူငယ်ချင်းပါ။ ဒါပေမယ့် တူးတူးဟာ နဂါးမာန်ကလပ်ကဖြစ်သလို လက်ရှိ ချန်ပီယံထွန်းထွန်းမင်းဟာ မုဒိုသား ဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလပ်ရဲ့ ဦးတည်မှုပန်းတိုင် လားရာကိုတော့ အိမ်ထောင်ရေးအချက်နဲ့ တားဆီးနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ခုဆိုသူတို့နှစ်ဦး ဘာကြောင့် မထိုးတာလဲဆိုတာကို ပရိသတ်တွေကလည်း သိချင်နေကြ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကတော့ ဦးတည်ရာလမ်းကြောင်းကို လျှောက် လှမ်းနေပါတယ်။ ဘာအကြောင်းနဲ့မှ လမ်းကြောင်း အပျောက်မခံနိုင်ပါဘူး”ဟု နဂါးမာန်ကလပ်ရဲ့ ခံယူမှုကို ရင်ဖွင့်ခဲ့ပါတယ်။

နဂါးမာန် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ကို ထက်လင်း တိုင်းရင်းဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရေးမှ ဒေါက်တာခင်မောင်ထွန်းက ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ကိုင်တွယ်ကာ အဓိကကူညီပံ့ပိုးနေပြီး နည်းပြချုပ်အဖြစ် ကိုကျော်စိုး (ကဘော်မြေ)က တာဝန်ယူလေ့ကျင့်ပေးလျက် ရှိပါတယ်။ လက်ရှိနဂါးမာန်ကလပ်မှာ ဝိတ်တန်းအကြီးဆုံးအဖြစ် ၅၅ ကီလိုတန်းမှာ ပထမတန်းလက်ဝှေ့ကျော် တူးတူး၊ ၇၁ ကီလိုတန်းမှာ ရဲရင့်အောင်၊ ၆၅ ကီလိုတန်းမှာ လူသစ်တန်း မျိုးဆက်သစ် ချိုင်းထူး၊ ၆၀ ကီလိုတန်းမှာ တွေ့မရှောင်လက်သစ်ဟု ပရိသတ် တင်စားခေါ်ဝေါ်ခံနေရသည့် ထွန်းထွန်းမင်း၊ ၅၄ ကီလိုတန်းမှာ မျိုးဆက်သစ် တိုးလုံးနဲ့ ၅၁ ကီလိုတန်းမှာ မျိုးဆက်သစ်စစ်ထန် စုစုပေါင်းကစားသမား ခြောက်ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထား ပါတယ်။ မြန်မာပြည်အလွတ်တန်းချန်ပီယံဖြစ်ရေး ကြိုးစားနေတဲ့ ပထမတန်း လက်ဝှေ့ကျော်တူးတူးဟာ အသက် ၂၆ နှစ် အရပ် ငါးပေရှစ်လက်မ ထိုးသတ်ခဲ့သော ပွဲပေါင်း ၄၀ မှာ နိုင်ပွဲ ၄၀၊ သရေ ၁၀ ပွဲနဲ့ ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်တင်ထားနိုင်ကာ ၂၀၁၃ ဆီးဂိမ်း (မွေ) ရွှေ ၂၀၁၂ အာရှ (မွေ)မှာ ရွှေတံဆိပ်ဆုများ ပိုင်ဆိုင်ထားသူဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့် ဩဂုတ်လထဲမှာကျင်းပမယ့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပထမဆုံး ကမ္ဘာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့

ပြိုင်ပွဲမှာလည်း နဂါးမာန်ကလပ်မှ တူးတူးနဲ့ ထွန်းထွန်းမင်းနဂါးမာန်တို့နှစ်ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မှာဖြစ်တယ်။ နဂါးမာန်ကလပ်ရဲ့ ပွဲကိုင်ရှင်ကိုကျော်စိုး (ကဘော်မြေ)ဟာ အရေအတွက်ထက် အရည်အချင်းရှိသူများကိုသာ မွေးထုတ်ပေး သွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

နဂါးမာန်ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်ရဲ့ နည်းပြချုပ်ကိုကျော်စိုး (ကဘော်မြေ)ဟာ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်မှာ မြန်မာပြည်လက်ဝှေ့ကျော် သာစည်မောင်မောင်ကြီးနဲ့ တွေ့ဆုံကာ ရိုးရာလက်ဝှေ့လောကသို့ စတင်ခိုဝင်လာပြီး လက်ဦးဆရာ လက်ရှိမြန်မာ နိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်း ဇင်ဦး (သတ္တိကလပ်)ရဲ့ တပည့်အရင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ဦးဝင်းဇင်ဦးရဲ့ တစ်ချိန်က KLN ရိုးရာလက်ဝှေ့ကလပ်မှာ လက်ထောက်နည်း ပြအဖြစ် ခြောက်နှစ်တာတာဝန်ယူ ထမ်း ဆောင်ခဲ့ပြီး ယခုလက်ရှိနည်းပြချုပ်တာဝန် ကို ၁၀ စုနှစ်ကျော်တဲ့အထိ ကိုင်တွယ် နေတဲ့ အတွေ့



အကြံရင့် နည်းပြတစ်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အဖွဲ့ချုပ်ရဲ့ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု သွားရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရတဲ့ ပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း နည်းပြချုပ် အဖြစ် ကိုင်တွယ်ခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံ များက ၂၀၁၂ ဝိယက်နမ်မှာ ကျင်းပတဲ့ အာရှ ချန်ပီယံရှစ်မှာ ငါးဦးသွားပြိုင်ရာ ရွှေ နှစ်ခု ငွေ တစ်ခုနဲ့ ကြေး နှစ်ခုတို့ကိုရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သလို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင် အဖြစ် ကျင်းပခဲ့တဲ့ ၂၀၁၃ အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနဲ့ ၂၀၁၃ ကိုရီးယားမှာ တွင်း ပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း နည်းပြချုပ်အဖြစ် တပည့်တွေကို ဆုတံဆိပ်တွေရရှိအောင် တွဲသွားပြိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ယခု လတ်တလော ကိုင်တွယ်နေတဲ့ နဂါးမာန်ရိုးရာလက်ဝှေ့ ကလပ် မြို့သစ် တောင်ပိုင်းမြို့နယ် (၆၅) ရပ်ကွက် Tosta လမ်းမကြီးဘေးတွင်တည်ရှိပြီး တနင်္ဂနွေနဲ့ စနေနေ့ ကစားသမားများကို နံနက်တစ်ကြိမ်နဲ့ ကြိမ် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ရိုးရာလက်ဝှေ့ချစ်ပရိသတ်များ မျှော်လင့်နေတဲ့ မြန်မာပြည် ချန်ပီယံလူပုဂ္ဂိုလ်ကြီး အထမြောက်တော့မည်လား ဆိုတာကို စောင့်မျှော်ကြရတော့မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထွန်းထွန်းမင်း လေ့ကျင့်နေစဉ်

ကျင်းပတဲ့ အာရှ ကိုင်တွယ် ခဲ့ရာမှာ စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ နည်းပြချုပ် အဖြစ် ဟာ ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံ အိမ်ရာ ဧရာဝတီ ညနေပိုင်းကလွဲ၍ ညနေပိုင်းတစ် ကြိမ် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ များမကြာမီ မြန်မာပြည် ချန်ပီယံလူပုဂ္ဂိုလ်ကြီး အထမြောက်တော့မည်လား ဆိုတာကို စောင့်မျှော်ကြရတော့မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ (မြန်မာ့အလင်း)



နဂါးမာန်ကလပ်မှ အဖွဲ့သားများလေ့ကျင့်နေစဉ်

လာမယ့်ဩဂုတ်လထဲမှာကျင်းပမယ့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပထမဆုံး ကမ္ဘာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲမှာလည်း နဂါးမာန် ကလပ်မှ တူးတူးနဲ့ထွန်းထွန်းမင်း နဂါးမာန်တို့နှစ်ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်မှာဖြစ်တယ်

ရက်ပေါင်း ၁၀၀ မှသည် လှပသောအနာဂတ်ဆီသို့

◆ မြင့်စိုး (နတ်လ) ◆

မကြာမီသူတို့ ရောက်ရှိလာကြတော့မည်။ အတိအကျပြောရလျှင် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်တွင် နေပြည်တော် အမှတ်(၃) တည်းခိုရေးနှင့် စစ်ကြောရေး စခန်းသို့ တစ်ဖွဲ့ပြီးတစ်ဖွဲ့ ဝင်ရောက်လာကြပါတော့မည်။ သူတို့ဆိုသည်မှာ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည်။ ဒီတစ်ကြိမ်အတွက်ကို တောဖြင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်က ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ်၊ မဲစီမြို့နယ်နှင့် ပန်ဝါဒေသမှ ဂျိန်းဖော့နှင့် လာချိခို တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး၊ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်နှင့် ဖားဆောင်းမြို့နယ် များမှ ကယား၊ ကယန်း၊ ကယော၊ ကရင်နှင့် မနော တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်နှင့် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်များမှ မွန်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်များမှ ရခိုင်၊ မြို့၊ ခမီ၊ ဒိုင်းနက်နှင့်သက် တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၀ ကို ဖိတ်ကြား၍ နေပြည်တော်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်လေ့လာရေး ခရီးစဉ် စီစဉ်ပို့ဆောင်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။



သူတို့လေးတွေရောက်လာလျှင် နေရေးထိုင်ရေး၊ စားသောက်ရေး၊ လေ့လာရေးခရီးစဉ် လှည့်လည်သွားလာရေး ကိစ္စတွေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစစအရာရာ အဆင်ပြေချောမွေ့ စေရန်အတွက် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်က ကြိုတင်ပြင်ဆင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကလည်း မိုးရာသီခရီးစဉ်များဖြစ်နေ၍ ၎င်းတို့ဇာတိမြို့ရွာအသီးသီးကနေ ထွက်ခွာလာချိန်မှ နေရပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်သည်အထိ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေး၊ လေ့လာရေးခရီးစဉ်ကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ အပြည့်အဝပေးနိုင်ရေးတို့ကို အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အလေးထားမှာကြားခဲ့သည်။

လွိုင်ကော်မြို့နယ်၌ နေထိုင်ကြသော ကယားတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်တွင် နေထိုင်ကြသော ကယန်းတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်းမှ ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် ရေးချောင်းဖျားဒေသရှိ မွန်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် သထုံနှင့် ဘီးလင်းမြို့နယ်များမှ မွန်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းမှ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ကျောက်တော် ဒေသရှိ ရခိုင်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် မောင်တောဒေသမှ ခမီတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းမှ မြို့နှင့် ခမီတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် မောင်တော ဒေသမှ ရခိုင်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ စသည်...စသည်ဖြင့် ပါဝင်လာခဲ့သည်။ ယခုတစ်ခေါက် လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင်လည်း ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများအတွက် ပြန်လည်၍ အလှည့်ကျလာသည်ဟု ဆိုရမည်ပင်။

တစ်ဖန် တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ ဘက်ကရေး... ပြီးခဲ့သည့် ဇွန်လထဲမှာရောက်ရှိလာခဲ့ကြသည့် ကရင်၊ ပလောင် နှင့် ဓနအဖွဲ့များအနေဖြင့် လေ့လာရေးခရီးစဉ်ပြီးဆုံး၍ ပြန်မည် ကြကရိသေး သူတို့အဖွဲ့များကို နောက်တစ်ကြိမ် ခေါ်ပေးပါဦး ဟု စကားဦးသန်း၍ ဆန္ဒပြုသွားကြသည်မှာ ကိုယ်စီကိုယ်စီရယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မကုန်မီ လာမည့်ပွင့်လင်းရာသီမှာ လေ့လာရေး အဖွဲ့များ တစ်ကြိမ်ထပ်၍ခေါ်ယူရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံမှ လမ်းညွှန်ချက်ရရှိထားပြီး ဖြစ်သည်။

အားကစားသမားများ၏ လေ့ကျင့်လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်နေမှု များကို တွေ့မြင်ခွင့်ရရှိကြမည်ဖြစ်သည်။ လေ့လာရေးခရီးစဉ် အတွင်း နေထိုင်ရေးနှင့် စားသောက်ရေးကိစ္စများပါမကျန် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော နေပြည်တော် အမှတ်(၃) တည်းခိုရေးနှင့် စစ်ကြောရေးစခန်းမှ တပ်မှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး နေလင်းထွန်းနှင့် အရာရှိ အရာခံ၊ အကြပ်စစ်သည်များ၊ စားရိပ်သာမှ ဒုအရာခံဗိုလ် တင်ဦးနှင့် ဒုတပ်ကြပ် စံသိန်းတို့အဖွဲ့၊ အနီးကပ်ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးမည့် အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀၀)မှ တာဝန်ကျအရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့်လည်း ထပ်မံ၍ ရေစက်ဆုံကြဦးမည်ဖြစ်သည်။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် ၁၉၉၃-၉၄ ခုနှစ်များမှစ၍ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ဝင်များကို ရန်ကုန်မြို့၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာ သင်္ကြန်ပွဲတော်သို့ ဖိတ်ကြားခေါ်ယူပါဝင်ဆင်နွှဲစေခြင်း၊ ဒေသအလိုက် လေ့လာရေးအဖွဲ့များ ဖိတ်ကြားခေါ်ယူ၍ ရန်ကုန်မြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်တန်ခိုးကြီးဘုရားများ ဖူးမြော်ခြင်း၊ ကြည့်ရှုလေ့လာသည့်နေရာများသို့ ပို့ဆောင်ပေးခြင်းတို့ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ထိုအချိန်ထိုကာလက ရောက်ရှိခဲ့ကြဖူးသော တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ ထံတွင် ယခုရောက်ရှိလာသည့် တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ လေးများနှင့် ဆွေမျိုးတော်စပ်သူများလည်း ပါဝင်နေမည်မှာ အသေအချာပင်။

နုတလဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ ဦးစီးသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင် တာဝန် ကိုယ်စီယူထားကြရသည်ဖြစ်ရာ အချို့က ဖိတ်ကြားရေး၊ ကြိုဆိုနေရာချထားရေးနှင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးရေး ဆပ်ကော်မတီ၊ အချို့က လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရေး ဆပ်ကော်မတီ၊ အချို့က အခမ်းအနားပြင်ဆင်ရေး ဆပ်ကော်မတီ၊ အချို့က သတင်းမှတ်တမ်းနှင့် ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီ စသည်တို့တွင် အသီးသီးပါဝင်၍ ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြပြီ ဖြစ်သည်။

မည်သည့်အရပ်၊ မည်သည့်ဒေသက တိုင်းရင်းသားသွေးချင်း ဆွေမျိုးများနှင့် ရေစက်ဆုံရဦးမည်ကိုတော့ လောလောဆယ် မပြောတတ်သေး။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခွင့်ရရှိသူ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုပေါင်းများစွာ နှင့် ရေစက်ဆုံဆွေခြင်းဖြစ်သည်ဆိုတာကတော့ အလွန်သေချာ သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရခပ်လက်ထက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အား လုပ်ငန်းစဉ် (၉) ရပ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဆန္ဒမ လုပ်ငန်းစဉ်အရ နယ်စပ်ဒေသအသီးသီးမှ တိုင်းရင်းသား လေ့လာရေးအဖွဲ့များ ဖိတ်ကြားခေါ်ယူ၍ နေပြည်တော်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ လေ့လာရေး အဖွဲ့များခေါ်ယူရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတို့မှ အလှည့်ကျ ဖိတ်ကြားခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ ပြုစုထားသော မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ဆိုင်ရာ မှတ်တမ်းများ နှင့် ကျွန်တော်ရေးခဲ့ဖူးသည့် လေ့လာရေးခရီးစဉ် ဆောင်းပါး များထဲမှ စာရင်းဇယားများအရ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှ ၂၀၀၂ ခုနှစ်၌ ပန်ဝါဒေသတွင် နေထိုင်ကြသော လော်ဝေါ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် မိုးကောင်း မြို့နယ်၌နေထိုင်ကြသော ဂျိန်းဖော့တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်း သူများ၊ ကယားပြည်နယ်အတွင်းမှ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင်

တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများနှင့်ပတ်သက်လာလျှင် လည်း မောသည်ပန်းသည်ဟု သဘောမထား။ ရုံးဖွင့်ရက် ရုံးပိတ်ရက်ဟူ၍ အာရုံထဲမှာမရှိ။ ဟိုအဝေးတစ်နေရာဆီမှ မိမိတို့၏ မောင်နှမသားချင်း ဆွေမျိုးရင်းချာများ ရောက်ရှိ လာတိသကဲ့သို့ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲကြိုဆိုကြ၊ ကျွေးမွေးဧည့် ခံကြ၊ လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ လှည့်လည်ပို့ဆောင်ပေးကြ၊ နေမကောင်းသူများရှိလာလျှင် အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀၀)မှ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုများနှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်းပြုစု ပေးကြသည့်အပြင် သူတို့ပြန်သွားကြတော့လည်း လွမ်းတသ ဖြစ်၍ ကျန်ခဲ့ကြသူများ ဖြစ်လို့နေ၏။

မည်သည့်အရပ်၊ မည်သည့်ဒေသက တိုင်းရင်းသားသွေးချင်း ဆွေမျိုးများနှင့် ရေစက်ဆုံရဦးမည်ကိုတော့ လောလောဆယ် မပြောတတ်သေး။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခွင့်ရရှိသူ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုပေါင်းများစွာ နှင့် ရေစက်ဆုံဆွေခြင်းဖြစ်သည်ဆိုတာကတော့ အလွန်သေချာ သည်။

ထိုသို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး အချင်းချင်း ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရင်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများကို သိရှိလေ့လာ ဖလှယ်ခွင့်ရကြမည်ဖြစ်သည်။ လေ့လာရေးခရီးစဉ်မှရရှိသော ဗဟုသုတနှင့် အတွေ့အကြုံ ကောင်းများကို မိမိတို့ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြန်လည်အသုံးချနိုင်မည့် အခွင့် အရေးလည်း ရရှိလာကြမည်ဖြစ်သည်။

လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအချင်းချင်း ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရင်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများကို သိရှိလေ့လာ ဖလှယ်ခွင့်ရကြမည်ဖြစ်သည်။ လေ့လာရေး ခရီးစဉ်မှရရှိသော ဗဟုသုတနှင့်အတွေ့အကြုံ ကောင်းများကို မိမိတို့ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြန်လည်အသုံးချ နိုင်မည့်အခွင့်အရေးလည်း ရရှိလာကြမည်ဖြစ်

ချက်မှာ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းတည်းဟူသော မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကပင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော်ကြီးအတွင်း ပြုမူထိုက်မပျက် အေးအတူ အမျှ အတူတကွ လက်တွဲနေထိုင်လျက်ရှိကြသော တစ်အူ ထုံးဆင်း ညီရင်းအစ်ကို မောင်ရင်းနှမများ ဖြစ်ကြသည်။ တိုင်းရင်းသားအားလုံးကို ကိုယ်စားပြုသော “မြန်မာ” ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်မွေးမြူ၍ ဒေသစွဲ၊ တိုင်းရင်းသားစွဲ၊ လူမျိုးစွဲမထားဘဲ မိမိတို့နိုင်ငံတိုင်းတက်အောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဟူသောအသိများဖြင့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်၊ တိုင်းရင်းသား ညီညွတ်ရေးစိတ်ဓာတ်များ ထာဝစဉ်ရှင်သန် ထွန်းကားပြန့်ပွားလာစေရေးပင်ဖြစ်သည်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ထိုရည်မှန်းချက် ထမြောက်အောင်မြင်ရန်အတွက် ရက် ၁၀၀ လွန်ကာလ မှသည် နောင်နှစ်များစွာကာလသို့တိုင် ဆက်၍ ဆက်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်သာ။ ဖြူနီဝါပြာ အရောင်စုံအသွေးစုံလှပနေသည့် ပြည်ထောင်စုပန်းခင်းကြီး ထဲမှာ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ပန်းရန်များ ထာဝစဉ်မွှေးထုံ သင်းပျံ့နေဖို့ရာ ရည်သန်လျက်...။



ဦးပိန်တံတားသို့ ပထမခြောက်လအတွင်း နိုင်ငံခြားသားနှစ်သိန်းနီးပါး လာရောက်

အမရပူရ ဇူလိုင် ၂၃ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေဖြစ်သော အမရပူရမြို့နယ်ရှိ ကမ္ဘာကျော်ဦးပိန်တံတားကြီးသို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပထမခြောက်လအတွင်း နိုင်ငံခြားသားနှစ်သိန်းနီးပါး လာရောက်လည်ပတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီတွင် နိုင်ငံခြားသားဧည့်သည်များ လာရောက်မှု နည်းပါးသော်လည်း ဆောင်းရာသီနှင့် နွေဦးရာသီတို့တွင် အများဆုံးဝင်ရောက်မှု ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် မှုခင်းကျဆင်းရေး ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၂၃ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း ဇူလိုင် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၌ ကျင်းပသော မြေမိမြေဖ များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းမီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံရင်းလင်းပွဲတွင် ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲမှူးကြီးစိန်လွင်က ပြောသည်။

Table with 7 columns containing passport information and requirements for Myanmar citizens and foreigners.

Large advertisement for PPD (Public Policy Development) with text: 'မြန်မာ့ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းပတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ'.

Large advertisement for PPD (Public Policy Development) with text: 'မြန်မာ့ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းပတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ'.

Advertisement for 'ဦးလှထွန်းမေတ္တာရိပ်မွန်(ကင်ဆာ)ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ အလှူငွေကျပ်(၁၀)သိန်းလှူဒါန်းခြင်း'.

Advertisement for 'အများသိရှိရန်ကြေညာချက်' (Public Notice) regarding a book launch event.



Facebook ကို MPT ဖြင့် အသုံးအသုံးပြုလိုက်ပါ

အချိန်တိုင်း အချင်းချင်း
အဆက်အသွယ်မပြတ် ရှိနေနိုင်မယ့်
ဝန်ဆောင်မှုအသစ်



အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

www.mpt.com.mm

www.facebook.com/mptofficialpage

[MPTOFFICIAL](https://www.mpt.com.mm)



CALL CENTER **106**

call free 24 hours everyday

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁)ရာစုပင်လုံကို ဩဂုတ်လစတုတ္ထပတ် နောက်ဆုံးထား၍ ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိ

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာနက ချမှတ်ပေးသော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အကောင်

အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်တွင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးသိန်းဇော်၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (ငြိမ်း) ဦးခင်ဇော်ဦး၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဦးနိုင်ငံလင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်စိုးတို့ ပါဝင်ပြီး

ဦးအောင်ကြည်ခေါင်းဆောင်သည့် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် (၃)ဦးနှင့် ဦးအေးလွင်ခေါင်းဆောင်သည့် အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင် (၇)ဦးတို့လည်း ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) ကို အခြေခံ၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လစတုတ္ထပတ် နောက်ဆုံးထား၍ ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်က ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့စွဲဖြင့် ကြေညာချက်အမှတ် (၁/ ၂၀၁၆) ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ ကြေညာချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

“၁။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၆ ရက်နေ့မှ ၂၉ ရက်နေ့အထိ ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုင်ဂျာယန်တွင်

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ □

တနင်္ဂနွေဖတ်စရာ

အခွင့်အလမ်းဓမ္မရာဘဝအတွက်တာ

လူငယ်တို့အတွက် လက်တစ်ကမ်း အကာအအုံအခန်းများ စာ - ၁၅

ခရီးသွားဆောင်းပါး

စိမ်းလန်းစည်ဝေ နောင်ချိုမြေသို့ စာ - ၁၆၊ ၁၇

မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား

မြန်မာပြည် ချန်ပီယံဖြစ်ရေး ဦးတည်နေသည့် အောက်မြန်မာပြည် ရိုးရာလက်စွဲလောကရဲ့ နဂါးမာန်ကလပ် စာ - ၁၉

ရက်ပေါင်း ၁၀၀ မှာညီ လှပသောအနာဂတ်ဆီသို့

စာ - ၂၀

ကျန်းမာရေး

နေ့စဉ်ငွေပေးဝယ်နေကြသော ကင်ဆာ စာ - ၂၁

ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများသုံးစွဲရာတွင် စနစ်တကျသုံးစွဲရန် လိုအပ်



အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သော ဖိနပ်ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခုကို တွေ့ရစဉ်

သတင်း - မြင့်မောင်စိုး
ဓာတ်ပုံ - အေကေလင်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃
မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသေးစားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ(SMEs) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာချိန် အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နေသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုဝန်းကျင် ဝေဟစနစ်ကို ထိခိုက်မှုမရှိအောင် ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများအား စနစ်တကျသုံးစွဲရန် အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရန် လိုအပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်အေးအေးဝင်းက ပြောသည်။

“ကျွန်မတို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းတွေ ပွင့်လင်းလာပါပြီ။ စက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာနဲ့အညီ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းသဘာဝအလိုက် ဓာတုဗေဒပစ္စည်းတွေကို ပိုမိုအသုံးပြုဆောင်ရွက်လာပြီဖြစ်တဲ့အတွက် ဓာတုဗေဒပစ္စည်းအသုံးပြုမှုနဲ့ Chemical Industry တွေ စနစ်တကျထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်လာပြီဖြစ်ပါတယ်” ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်ရှိ SMEs ဖွံ့ဖြိုး စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ✽

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အနောက်ဥရောပအင်ဂျင်နီယာပညာရပ်များ ပေါ်ထွန်းလာရေး မြန်မာ - ပြင်သစ် MoU လက်မှတ်ရေးထိုး

စာမျက်နှာ - ၇

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ညောင်တုန်းမြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်ရောက်ရှိ

နေလင်း (ညောင်တုန်း)

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၂၃

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ညောင်တုန်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၂ ဒသမ ၅ ပေအထက်ကျော်လွန်ကာ ဇူလိုင် ၂၃ ရက် နေ့လယ်ပိုင်းက ၂၄ ပေသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ (ယာပုံ)

ညောင်တုန်းမြို့၏ ရေကာတာကို ၃၀ ဒသမ ၅ ပေအထိ အကြီးစားမြှင့်တင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ထားသော်လည်း မြို့လူထု အနည်းငယ်စိုးရိမ်ပူပန်နေသော နေရာများဖြစ်သည့် ၁၉ လမ်း၊ ၂၂ လမ်း၊ ၂၆ လမ်း၊ ၃၆ လမ်းနှင့် ၃၈ လမ်းတို့တွင် ကမ်းမပြိုစေရေး

အတွက် လှိုင်းကာများ၊ ရေကာများ၊ ရေတောင်ဝှေးများ ပြုလုပ်ထားသည်။ ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်နေမှုကြောင့် ညောင်တုန်းမြို့ ၁၁ လမ်း နှင့် ၁၂ လမ်းကြား၌ ရေအနည်းငယ် စိမ့်ဝင်နေသဖြင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနက ပြုပြင်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများကလည်း ရေဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ အန္တရာယ်ရှိနိုင်သော စံကင်းကျွန်းဘက်ခြမ်း တာဝကျေးရွာနှင့် အခြားလိုအပ်သော နေရာများတွင်လည်း ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



Solmux® ဆောင်ရွက်ခြင်း

ချောင်းဆိုးချွဲကျပ်ပျောက်ဆေး

ဆောင်ရွက်ခြင်းကို လူကြီးများအတွက် စောစောနှင့်၊ စောစောသင်္ချာအနုအရွယ်၊ ဆေးညှင်းအပြင် ကလေးများအတွက် ပျော်အနုအရွယ်၊ ဆေးညှင်းကိုပါ ရရှိနိုင်ပါပြီ။

UNITED PHARMA
Serving Your Healthcare Needs